
Urodziny 
kobylnickiej 
książnicy

28 lutego Gminna Bibliote-
ka Publiczna w Kobylnicy 
świętowała swoje urodziny. 
Jak przystało na tak wyjąt-
kowy jubileusz, było bardzo 
uroczyście. 
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Szkolne sale  
z nowymi  
wykładzinami

Trzy sale lekcyjne Szkoły 
Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Kwakowie 
wyposażone zostały w nowe 
wykładziny. Dobór wysokiej 
klasy produktu umożliwia nie 
tylko łatwiejsze ich czyszcze-
nie, większą trwałość produk-
tu, ale też lepsze właściwości 
akustyczne.  
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Futsalowe 
zmagania na finiszu
W sobotę 9 marca odbyła 
się gala podsumowująca 
rozgrywki Kobylnica Futsal 
Extraliga.pl. Na zakończeniu 
zjawiło się 60 osób, a wśród 
nich przedstawiciele Gminy 
Kobylnica oraz CUW  
w Kobylnicy. 
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8

Czas decyzji! Miesz-
kańcy wybierali

Zakończyły się zebrania 
wiejskie w poszczególnych 
sołectwach. Mieszkańcy 
decydowali o tym, komu po-
wierzą obowiązki sołtysa i kto 
znajdzie się w radzie sołeckiej.

czytaj str. 5

Dzień Kobiet 
w meksykańskim klimacie
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Sesja Rady Gminy Kobylnica
Rada Gminy uchwaliła
 
7 lutego 2019r.  

Co w prasie piszczy
Nie było w ostatnim cza-

sie tak napompowanego 
propagandą wydarzenia ja-
kim stała się konferencja bli-
skowschodnia w Warszawie. 
Trudno sobie też przypo-
mnieć większego blamażu 
polskiej polityki zagranicz-
nej na przestrzeni ostatnich 
lat, porównywalnego z tym 
warszawskim szczytem. Red. 
Ewa Wesołowska w Pery-
skopie napisała wręcz, że 
„konferencja, która miała 
być manifestacją solidarno-
ści świata z Ameryką prze-
ciwko wspólnemu wrogowi 
- Iranowi a stała się symbo-
lem osamotnienia Stanów 
Zjednoczonych i Polski”. Na 
marginesie tylko dodać na-
leży, że artykuł zatytułowa-
no Warszawski Cyrk. Nad 
tym dlaczego zgromadzenie 
głównie arabskich i zachod-
nich rządów odbywało się 
w stolicy Polski choć, jako 
kraj Polska nie jest znana 
w świecie z głębokiego zaan-
gażowania w problematykę 
Bliskiego Wschodu, zastana-
wia sie również Brytyjska 
Korporacja Nadawcza BBC. 
Tu zdecydowanie można 
dopatrzeć się błędu, przynaj-
mniej interpretacyjnego. My 
jesteśmy zaangażowani w tę 
problematykę od lat, ale tyl-
ko w granicach jakich Wielki 
Brat wymaga i nakazuje. Na 
tym można by zakończyć tę 
gazetową kwerendę gdyby 
nie fakt, że świat cały śmieje 
się z nas w kułak i do rozpu-
ku. Al.-Monitor uważa, ze 
największym osiągnięciem 
szczytu warszawskiego było 
niezręczne „rodzinne zdję-
cie”, na którym jedynymi 
rozpoznawalnymi postacia-
mi byli: Andrzej Duda, Mike 
Pence, Mike Pompeo i Be-
niamin Natanjahu. Słowem 
Prezydent RP strzelił sobie 
kolejne selfie do swojego 
sztambucha. No bo kiedy jak 
nie teraz, kiedy się jeszcze 
można, przynajmniej z dru-
gim sortem politycznego 

świata fotografować? Cała 
ta heca, powiadają światowe 
media, wynikła z jednego 
tylko faktu, że Donald Trump 
zerwał jednostronnie, bez 
konsultacji z europejskimi 
sygnatariuszami traktatu, 
porozumienie nuklearne 
z Iranem, donosi Bloomberg 
Agencja Prasowa z Nowo-
jorskiego Manhattanu. Unia 
zaś chce dotrzymać umowy 
z Teheranem, umowy, która 
leży w jej interesie ekono-
micznym, tym bardziej, że 
drugi garnitur polityków 
amerykańskich nie był w sta-
nie dowieść, że irański rząd 
nie przestrzega porozumie-
nia i dąży do zdobycia bro-
ni atomowej. Przypomnieć 
trzeba, że jest to komentarz 
najbardziej opiniotwórczej, 
największej na świecie ame-
rykańskiej agencji prasowej 
Bloomberg, według któ-
rej amerykański Prezydent 
swoim nieprzemyślanym, 
politycznym ruchem wszedł 
w konflikt z prawie połową 
świata: Rosją, Chinami i całą 
Unią Europejską, oczywiście 
bez Polski bo to my jeste-
śmy amerykańską V kolum-
ną w europejskiej rodzinie. 
Tymczasem Niemcy, Francja 
i Wielka Brytania, nie zwa-
żając na pohukiwania Wuja 
Sama, powołały do życia 
instytucję finansową, która 
pozwoli europejskim firmom 
na prowadzenie legalnego 
handlu z Iranem bez ryzyka 
narażenia się na sankcje USA 
- informuje Deutsche Wel-
le. Powstanie INSTEXU, bo 
tak nazwano narzędzie do 
obsługi rozliczeń z Iranem, 
ogłosił szef niemieckiej dy-
plomacji Heiko Maas. Można 
się nie bać wielkiego bra-
ta? Można! Jesteśmy wszak 
narodem, który klęczeć nie 
lubi. Aliści wstając z lewego 
kolana nie klękajmy jednak 
od razu na prawe, bo ani 
Bóg ani diabeł tego nie lubi. 
Fakt informuje, powołując 
się na doniesienia dziennika 

Teheran Times, że relacje 
między Iranem i USA są bar-
dzo napięte odkąd Donald 
Trump zerwał porozumienie 
nuklearne z 2015 r. „Dziś, gdy 
naród irański zmaga się z nie-
legalnymi sankcjami, nało-
żonymi przez administrację 
Trumpa, władze w Warszawie 
zgodziły się być gospodarza-
mi antyirańskiej konferencji. 
Choć połączenie Waszyng-
ton - Warszawa przeciw-
ko irańskiemu narodowi, 
prowadzi donikąd, wielka 
zdrada tego europejskiego 
kraju nie zostanie wymazana 
z umysłów Irańczyków". Tu 
trzeba przypomnieć, dodaje 
Teheran Times, że „w cza-
sie II Wojny Światowej 150 
tysięcy Polaków znalazło 
schronienie w Iranie. Pol-
scy urzędnicy przekonywali 
wówczas, że gest Irańczyków 
nie zostanie nigdy zapo-
mniany. Mimo to dziś mamy 
do czynienia z otwartymi 
i tajnymi relacjami Polski 
i USA wymierzonymi w Iran”. 
A popatrzcie Państwo, za nie-
boszczki komuny Reza Pah-
lawi, Szachinszach Persji był 
wraz z małżonką cesarzową 
Iranu Farah Pahlavi przyjmo-
wany w Polsce na perskich 
dywanach przez towarzysza 
Edwarda Gierka. Poprawne 
bilateralne stosunki nawet 
tronu i komuny są możli-
we, jednak tylko wtedy gdy 
do kierowania państwową 
nawą nie wkroczy religia, 
żadna religia! Zadziwiające 
jest przede wszystkim to, że 
wszystko dzieje się w czasie 
kiedy Trump kurtuazyjnie 
spotyka się ze swoim „przyja-
cielem” Kim Dzong Ungiem, 
który ma w nosie trumpowe 
sankcje i bardzo skutecznie 
rozwija swój arsenał nukle-
arny. Domyślać się należy. że 
rodzina Kimów nie ma ropy 
naftowej a pewnie i diamen-
tów nie warto tam szukać. 
A szkoda!!!

Ob. Piszczyk

Porządek sesji:
1. Otwarcie VI sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok,
3) wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Miastem Słupsk w sprawie zasad prowadzenia 

pozaszkolnych punktów katechetycznych,
4) przyjęcia planu dofinansowania na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły 
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia , na które 
dofinansowanie jest przyznawane w 2019r.,

5) o zmianie uchwały Nr XXXII/293/2013 Rady Gminy Kobylnica z dnia 31 stycznia 2013r.               
w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opie-
kuńcze oraz trybu ich przyznawania, zmienionej uchwałą Nr X/55/2015 Rady Gminy Kobylni-
ca z dnia 19 marca 2015r., uchwałą Nr XXIII/186/2016 Rady Gminy Kobylnica z dnia 28 stycznia 
2016r. oraz uchwalą Nr XXXVII/303/2017 Rady Gminy Kobylnica z dnia 16 lutego 2017r. i uchwałą 
Nr LI/423/2018 Rady Gminy Kobylnica z dnia 25 stycznia 2018r.,

6) przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Kobylnica na lata 2019-2022”,
7) zmiany uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zamiany miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego dla obszaru obejmującego tereny SW.04KZ, SE.08KZ, SE.015KL, SE.64U 
i SEz.64UM oraz części terenów SW.37UM, SW.38U, SW.39UM, SW.40UM, SW.41UM, SW.015KL 
i SW.038KD w Kobylnicy.

8) w sprawie  przystapienia Gminy Kobylnica do Programu  „Ogólnopolska Karta Seniora“- edy-
cja Gminy Kobylnica

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Wolne wnioski.  
7. Zakończenie VI sesji Rady Gminy Kobylnica.

Muzeum Kultury Ludowej Pomorza w Swołowie i Centrum Kultury i Biblioteka Publicz-
na Gminy Słupsk ogłaszają VII Pomorski Konkurs na Tradycyjną Palmę Wielkanocną. 

Konkurs jest otwarty, skierowany do wszystkich zainteresowanych. Zgłaszane do konkursu 
palmy mogą stanowić zarówno pracę indywidualną, jak i zbiorową, a składać je mogą osoby 
indywidualne, rodziny, uczniowie szkół, przedszkolaki, sołectwa, koła gospodyń wiejskich i inne 
stowarzyszenia działające na terenie Pomorza. 

Palmy z wypełnioną kartą zgłoszenia należy dostarczyć do Muzeum Kultury Ludowej Pomo-
rza w Swołowie do 14 kwietnia do godz. 12.30. - również w dniu Niedzieli Palmowej.

W Konkursie przewidziane są nagrody pieniężne. 
Rozstrzygnięcie Konkursu nastąpi 14 kwietnia 2019 roku na terenie Muzeum Kultury Ludowej 

Pomorza w Swołowie w czasie imprezy folklorystycznej „Niedziela Palmowa”, na którą już dziś 
serdecznie zapraszamy. 

Szczegóły dotyczące udziału w Konkursie zawarte są w regulaminie dostępnym na stronie 
internetowej Muzeum: http://www.muzeum.swolowo.pl/aktualnosci.html
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Artyści, poprzez muzykę, chcieli 
pokazać, że warto jednoczyć się po-
nad podziałami dla wspólnego do-
bra, udowadniając przy tym, że od-
mienność i różnice nie powinny być 
pretekstem do przemocy, a zachętą 
do polemiki i dyskusji. Wykonywane 
akurat tego wieczoru utwory oraz 
przytaczane przez narratorów opo-
wieści miały skłonić zgromadzoną na 
widowni publiczność do refleksji nad 
poziomem wrażliwości we współcze-
snym świecie. 

Wydarzenie zostało zorganizowane 
przy współpracy z Bałtyckim Stowa-
rzyszeniem Muzycznym „Debiut”.

Muzyczny manifest 
przeciwko przemocy
Kilkunastu artystów wystąpiło w czasie wyjątkowego koncertu, który 22 
marca br. odbył się w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
Wydarzenie pod hasłem „Muzyka antidotum na… przemoc i brak tolerancji” 
skupiło muzyków, którzy poprzez swoją twórczość, chcieli przypomnieć, jak 
ważne w naszym życiu są takie wartości jak dyskusja, szacunek i empatia.
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W darłowskich zawodach, 
w kategorii zawodników po-
czątkujących, wystartowało 
łącznie czterdziestu tance-
rzy z całego Pomorza. Olek 
Cieślicki stanął na drugim 
miejscu podium, ustępując 
pola jedynie zawodnikowi 
ze Szczecina. 

Olek swoją przygodę z 
tańcem break dance rozpo-

czął pół roku temu w Gmin-
nym Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy. Od razu 
trafił do grupy, którą prowa-
dzi Marcin Grzybowski. 

- Jest bardzo utalento-
wany i w czerwcu wraz z 
kolegami z grupy wyjeżdża 
na turniej do Koszalina, w 
którym będzie rywalizował 
z tancerzami z całej Polski – 

podkreśla Grzybowski. 
Zajęcia break – dance to 

jedna z wielu propozycji 
oferowanych przez Gminne 
Centrum Kultury i Promocji 
w Kobylnicy. Więcej na ten 
temat można przeczytać na 
stronie internetowej www.
kobylnica.pl.

Duży sukces na początku kariery 
młodego tancerza z Kobylnicy
Choć przygodę z tańcem break dance rozpoczął dopiero pół roku 
temu, to już może pochwalić się imponującym osiągnięciem. Olek 
Cieślicki zajął drugie miejsce w Otwartych Mistrzostwach Pomorza, 
które odbyły się w Darłowie. 

- Kąciki malucha 
wspierają rozwój zain-
teresowań u dzieci, oraz 
stwarzają warunki, w któ-
rych każdy może się po-
czuć bezpiecznie w swo-
im ulubionym miejscu 
– przyznaje Emil Górzyń-
ski, specjalista ds. koordy-
nacji pracy świetlic.

Zakup sfinansowany 
został z budżetu Gmin-
nego Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy 
oraz ze środków fundu-
szu sołeckiego Sołec-
twa Łosino, Komiłowo, 
Kruszyna, Kuleszewo, 
Lubuń, Lulemino, Płasze-
wo, Sierakowo, Sycewice 
i Wrząca.

Kąciki malucha  
w świetlicach wiejskich
Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy wyposażyło świetlice wiej-
skie w kąciki malucha. Kolorowe stoliki i krzesełka oraz zabawki sprawiły, 
iż świetlice stały się miejscem jeszcze bardziej przyjaznym, spełniającym 
wymagania przebywających w nich dzieci.

Kąciki malucha są dodatkową atrakcją dla dzieci przebywających 
w świetlicach wiejskich

Środowiskowe eliminacje, 
które odbyły się 13 marca 
2019 roku, zgromadziły 17 
uczestników. Usłyszeliśmy ich 
własną interpretację utwo-
rów m.in. Jana Brzechwy, 
Wisławy Szymborskiej, Ada-
ma Mickiewicza czy Henryka 
Sienkiewicza. Do następnego 
etapu przeszło ośmioro zwy-
cięzców. 

W najmłodszej kategorii 
(klasy I-III SP) z sukcesu mogły 

cieszyć się Alicja Puchalik i Mar-
tyna Kołodziej. Wśród uczniów 
z klas IV-VI największe uznanie 
w oczach jurorów zyskały Zu-
zanna Grzbielucha i Tomasz 
Kaczkowski. W najstarszej ka-
tegorii wiekowej (VII-VIII SP 
i III gimnazjum) przepustkę do 
kolejnego etapu wywalczyły 
Zuzanna Magier i Kesja Szwaj-
kowska. Najwyższe miejsca 
w Turnieju Poezji Śpiewanej 
zdobyli Adrian Puchalik i Elż-

bieta Boroszko.
Główne cele organizowa-

nego już po raz XXXVI Woje-
wódzkiego Konkursu Recy-
tatorskiego Poezji Polskiej to 
popularyzacja wśród dzieci 
i młodzieży polskiej literatury 
oraz kształtowanie wrażliwo-
ści na piękno języka i mowy 
ojczystej. 

Zwycięzców etapu woje-
wódzkiego poznamy w maju.

Konkursowe spotkanie z twórczo-
ścią wybitnych polskich poetów
Utwory najwybitniejszych polskich literatów zaprezentowali uczestnicy 
XXXVI Wojewódzkiego Konkursu Recytatorskiego Poezji Polskiej, które-
go środowiskowe eliminacje odbyły się w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy. Ci, którzy zajęli najlepsze dwa miejsca w po-
szczególnych kategoriach wiekowych zagwarantowali sobie prawo 
udziału w kolejnym etapie.

Wypełniona uczniami szkol-
na hala sportowa była miej-
scem, w którym swoją ofertę 
prezentowało kilkadziesiąt 
szkół z całego regionu. Wśród 
nich znalazły się zarówno pla-
cówki publiczne, jak i prywatne. 
Młodzież mogła sama dopytać 
o ofertę edukacyjną, sposób 
kształcenia, charakter szkoły 
czy wreszcie zajęcia dodatko-
we, które są organizowane dla 
uczniów. Było wiele pytań, na 

które przedstawiciele poszcze-
gólnych szkół skrupulatnie od-
powiadali, zdając sobie sprawę 
z tego, że spotkanie w Kobyl-
nicy jest też szansą na przeko-
nanie przyszłych licealistów 
do wyboru właśnie ich szkoły. 
Dlatego sposoby prezentacji 
swojej oferty były bardzo zróż-
nicowane i nieszablonowe. 

Część szkół chwaliła się 
sprzętem, jakim dysponuje, 
inni zwracali uwagę uczniów 

na możliwości współpracy 
krajowej i międzynarodowej. 
Przedstawiciele szkół branżo-
wych przygotowali natomiast 
stoiska, na których w praktycz-
ny sposób pokazywali to, czego 
nauczyli się podczas zajęć. 

Jak podkreślali sami ucznio-
wie, organizowane w Kobylnicy 
targi, pozwalają im na zdobycie 
niezbędnej do podjęcia właści-
wej decyzji wiedzy. 

Gdzie kontynuować edukację? 
Odpowiedzi szukali w Kobylnicy
Uczniowie z różnych rejonów naszego województwa przyjechali do Kobylnicy, 
by zapoznać się z ofertą kilkudziesięciu szkół ponadgimnazjalnych biorących 
udział w Wojewódzkich Targach Edukacyjnych. Tradycyjnie pojawiły się tłumy. 

Wojewódzkie Targi Edukacyjne w Kobylnicy zorganizowano już po raz dziewiąty. Galerię z ostatniej 
edycji można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica. 

Galerię zdjęć z wydarzenia można znaleźć na stronie internetowej Gminy Kobylnica
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Irlandzkie tradycje 
w kwakowskiej podstawówce
Większości ludzi data 17 marca niewiele mówi. Dla jednych będzie 
to dzień zwiastujący zbliżającą się wiosnę, dla innych po prostu 
dzień odpoczynku oraz pracy. Dla większości jest to dzień jak co 
dzień – ale nie dla uczniów ze Szkoły Podstawowej w Kwakowie.  

W szkole tej uczniowie 
już trzeci rok z rzędu ob-
chodzą Dnia Świętego Pa-
tryka – święto związane 
z kulturą Irlandii, którego 
głównymi motywami są 
koniczyny, tęcza i zielony 
kolor. Święto te zawdzię-
cza swoją nazwę od Świę-
tego Patryka, biskupa ir-
landzkiego, który nawrócił 
Irlandczyków na katoli-
cyzm.

W tym roku obchody 
tego święta przybrały 
w Kwakowie nietypowy 
obrót, albowiem do wspól-
nych gier i zabaw dołączy-
ły trzy szkoły z Gminy Ko-
bylnica – SP w Kobylnicy, 
SP w Kończewie oraz SP 
w Sycewicach. Wszystkie 
te szkoły w ramach ob-
chodów tego święta pod-
jęły udział w rywalizacji 
w Gminnym Konkursie 
Wiedzy o Dniu Świętego 
Patryka, którego organi-
zatorem była SP w Kwa-
kowie. Konkurs ten jednak 
nie polegał jedynie na roz-

wiązaniu zwykłego testu 
– uczniowie ze szkół z na-
szej gminy rywalizowali ze 
sobą w internetowej grze 
Kahoot, która wymaga od 
jej uczestników nie tylko 
znajomości prawidłowych 
odpowiedzi, ale także 
refleksu w szybkim ich 
zaznaczaniu. Uczniowie 
musieli znać odpowiedź 
na takie pytania jak: „Co 
oznaczają kolory we fla-
dze Irlandii?”, „Kim był Św. 
Patryk?” oraz „Co jest sym-
bolem Irlandii?”. Najlepszy 
wynik w konkursie wiedzy 
zdobyła drużyna ze SP 
w Kobylnicy. 

Nie był to jednak ko-
niec konkursu, ponieważ 
obchody Dnia Świętego 
Patryka kojarzą się przede 
wszystkim z przebiera-
niem się w zielone stroje 
oraz upodabnianie się do 
skrzatów zwanych Lepre-
chaun. Grupowy konkurs 
na najlepszy strój wygrała 
drużyna ze SP w Sycewi-
cach, natomiast w katego-

rii indywidualnej zwycię-
żyła uczennica Aleksandra 
Owczarek z SP w Kwako-
wie. Poza samymi konkur-
sami odbyły się również 
występy uczniów z zerów-
ki oraz z klas 3 i 4, którzy 
śpiewali irlandzkie piosen-
ki oraz tańczyli irlandzki 
taniec. Całości obchodów 
tego święta dopełniały 
zielone ciasta, świeżo wy-
ciskany sok z jabłek oraz 
babeczki udekorowane 
w flagę Irlandii. Każdy 
mógł również zrobić sobie 
okazyjne zdjęcie w foto-
budce-skrzacie.

Dzięki obchodom Dnia 
Świętego Patryka ucznio-
wie z Naszej gminy mieli 
możliwość nie tylko po-
znać zwyczaje oraz kulturę 
Irlandii, ale mogli przede 
wszystkim dołączyć się 
do wspólnej międzynaro-
dowej zabawy – a to jest 
przecież głównym moty-
wem tego święta.

Żywa Lekcja Historii „Wojowie i rycerze”
8 marca br. uczniowie szkoły podstawowej w Kończewie uczestniczyli 
w zajęciach z cyklu „Żywa Lekcja Historii”. Spotkanie przygotował i po-
prowadził pan Krzysztof Górecki, założyciel Teatru Historycznego oraz 
Chorągwi Komturstwa Gniewskiego. 

- Młodzież poznała drużynę 
książęcą Mieszka i Bolesława, jej 
uzbrojenie i wartość, doświad-
czała ciężaru kolczugi. Z czasów 
Bolesława Krzywoustego zapre-
zentowano pierwszy opis pa-
sowanie na rycerza w państwie 
polskim. Uczniowie poznali rów-

nież budowę i działanie różnych 
typów kuszy używanych podczas 
walk i polowań. Zaprezentowa-
no także uzbrojenie rycerstwa 
z okresu bitwy pod Grunwaldem 
– relacjonuje Grażyna Pioterek, 
dyrektor szkoły. 

Wyposażenie, którym posługi-

wali się aktorzy-rycerze to repliki 
sprzętów i uzbrojenia wykorzy-
stywane w danej epoce histo-
rycznej. Odtworzone zostały we 
współpracy z historykami, arche-
ologami i rzemieślnikami z Polski 
i zagranicy. Takie wydarzenia to doskonała okazja do poszerzania wiedzy historycznej poprzez dobrą 

zabawę – przyznają organizatorzy.

Konkurs dla młodych poetów – Lekkie Piórko
Najmłodsi poeci regionu już niedługo będą mieli okazję do zaprezentowania swoich 

umiejętności. Przed nami piąta edycja Turnieju Poetyckiego Twórczości Własnej dla Dzieci 
i Młodzieży „Lekkie Piórko”. Konkurs podzielony jest na dwie kategorie: uczniowie klas I – 
IV oraz klas V-VIII i III gimnazjum. Uczestnicy, którzy zakwalifikowali się do finału turnieju 
przedstawią swoje wiesze 11 kwietnia 2019 r. o godz. 16.00 w sali teatralnej Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy przy ul. Wodnej 20/4. 

 W SKRÓCIE

Rekordowy Wiejsztuk. 
Wystąpiło 10 grup teatralnych
15 marca br. w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy 
odbył się VII Powiatowy Przegląd Teatrzyków Wiejskich „Wiejsztuk”. 
W wydarzeniu uczestniczyła rekordowa liczba grup teatralnych  
z powiatu słupskiego - aż dziesięć! 

W sumie na scenie wystąpiło blisko 200 
młodych aktorów z: Łupawy, Kobylnicy, Bieso-
wic, Zaleskich, Dębnicy Kaszubskiej, Słonowic 
(dwie grupy), Głobina, Objazdy i Jezierzyc. 
Rywalizacja toczyła się w dwóch kategoriach 
wiekowych: klasy I-IV i V-VIII szkół podstawo-
wych. 

Przegląd organizowany jest w celu: prezen-
tacji umiejętności grup teatralnych szkół pod-
stawowych oraz świetlic wiejskich z terenu 
powiatu słupskiego, szerzenia kultury żywe-
go słowa, umożliwienia młodzieży konfron-
tacji dokonań artystycznych oraz pobudzenia 
kreatywności młodzieży.

Tematyka spektakli była dowolna. Grupy 
zaprezentowały przedstawienia związane 
m.in. z niechcianymi zachowaniami społecz-
nymi, codziennym życiem ucznia, bajkami i 
świętami. Po obejrzeniu dziesięciu spektakli 
jury postanowiło przyznać cztery wyróżnie-
nia. Trafiły one do grup teatralnych: „Mina” z 
Zaleskich, „Że ho, ho” z Dębnicy Kaszubskiej, 
„Kurtynka” ze Słonowic i „Gawędziarze” z Je-
zierzyc. Nagrody w kategorii: klasy I-IV otrzy-

mały zespoły: II miejsce – „Mała Kurtynka” ze 
Słonowic, I miejsce - „Kabaret Horrorek” z Ko-
bylnicy, który zaprezentował przedstawienie 
pt. „Rodzina Jasia i Kopciuszek”. Nagrody za 
trzecie miejsce nie przyznano. W starszej ka-
tegorii: klasy V-VIII wręczono dwie nagrody za 
zajęcie trzeciego miejsca ex aequo – grupie 
teatralnej z Biesowic i grupie „U drzwi teatru” z 
Objazdy. Nagrodę za zajęcie drugiego miejsca 
odebrała - grupa teatralna „Domino” z Głobi-
na, a za pierwsze - aktorzy z Łupawy, którzy 
przedstawili spektakl pt. „Inny”. 

W ocenie jurorów tegoroczny „Wiejsztuk” 
stał na bardzo wysokim poziomie. Nagrody, 
wśród których znalazły się karty podarunko-
we, dyplomy, torby z upominkami od gminy 
Kobylnica i powiatu słupskiego oraz okazałe 
paczki ze słodyczami, wręczył Leszek Kuliński, 
wójt gminy Kobylnica.

Organizatorami imprezy byli: powiat słup-
ski, gmina Kobylnica, Centrum Edukacji Re-
gionalnej w Słupsku i Centrum Kultury i Pro-
mocji w Kobylnicy.

Źródło: CER
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Prace realizowane 
w trzech pomiesz-
czeniach koszto-
wały niemal 37 
tysięcy złotych. 
Środki na ten cel 
pochodziły z bu-
dżetu Centrum 
Usług Wspólnych 
w Kobylnicy. 

W Gdańsku dyskutowano 
na temat sytuacji seniorów
6 marca 2019 roku, w Sali Okrągłej Urzędu Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Pomorskiego, odbyło się spotkanie przedstawicieli Rad 
Seniorów oraz innych jednostek, które odpowiadają za promocję 
aktywności wśród seniorów.

Kończewo:
SOŁTYS
Pan Jarosław Siwiec
RADA SOŁECKA
Pani Joanna Buryło
Pani Beata Kędzior
Pani Iwona Jendruszko
Pani Wioletta Pawlicka
Sierakowo:
SOŁTYS
Pan Mariusz Narodzonek
RADA SOŁECKA
Pani Teresa Jendruszko 
Pan Krzysztof Puć
Pan Artur Smysło
Pan Rafał Wrześniak
Kobylnica:
SOŁTYS
Pani Barbara Koźluk
RADA SOŁECKA
Pani Bożena Sykuła
Pani Wanda Dziawgo
Pan Aleksander Grygier
Pan Janusz Szambelan
Pan Ryszard Cichosz
Sycewice:
SOŁTYS
Pan Mieczysław Stępniewski
RADA SOŁECKA
Pani Joanna Kalinowska
Pan Ryszard Hendryk
Pan Janusz Raczyński
Bolesławice:
SOŁTYS
Pani Joanna Michalak
RADA SOŁECKA
Pan Krzysztof Królikowski
Pani Dorota Wosik
Pani Monika Walaszczyk 
Pan Bartłomiej Jarząbek
Pani Aleksandra Urbanowicz
Widzino:
SOŁTYS
Pan Jarosław Piątek 
RADA SOŁECKA
Pani Katarzyna Iwanicka
Pani Elżbieta Czarnuch
Pani Halina Wienckiewicz
Pan Stanisław Fostacz
Pan Robert Tomaszewski 
Komiłowo:
SOŁTYS
Pan Piotr Drapalski
RADA SOŁECKA
Pani Dorota Wronka-Cisakowska
Pan Jerzy Safian
Pan Mateusz Wnuczyński
Płaszewo:
SOŁTYS
Pani Edyta Sak
RADA SOŁECKA
Pani Teresa Chamier-Gliszczyńska
Pani Magdalena Jaciubek
Pan Roman Grzonka
Pan Tomasz Klasa
Lubuń:
SOŁTYS
Pan Marek Olech 
RADA SOŁECKA

Pani Teresa Olech
Pani Dorota Stankiewicz
Pani Alicja Tates
Pan Zdzisław Milewicz
Łosino
SOŁTYS 
Pan Leon Kiziukiewicz
RADA SOŁECKA
Pani Lucyna Pozorska
Pani Zofia Giersz
Pani Monika Wiszowata
Pan Stefan Batóg
Lulemino:
SOŁTYS
Pan Filip Tates
RADA SOŁECKA:
Pani Anna Kardaś
Pani Anna Grzegorczyk 
Pani Kazimiera Tates 
Pani Izabela Tates
Pan Tomasz Semenowicz
Żelkówko
SOŁTYS
Pani Paulina Kaczmarska
RADA SOŁECKA
Pani Alina Tatar
Pani Lucyna Zdral
Pan Waldemar Królikowski
Kwakowo:
SOŁTYS
Pani Urszula Cudziło
RADA SOŁECKA
Pani Iwona Drywa
Pani Magdalena Zbijowska
Pan Karol Liss
Pan Marcin Wasiuk
Pan Dariusz Żygłowicz
Komorczyn:
SOŁTYS
Pan Mirosław Przybył 
RADA SOŁECKA
Pani Magdalena Grzybowska
Pan Krzysztof Kowalski
Pan Mariusz Nenca
Ścięgnica: 
SOŁTYS
Pani Agnieszka Barszczewska
RADA SOŁECKA
Pan Maciej Barszczewski 
Pan Cezary Iwański 
Pan Kamil Kaszowski 
Pan Mariusz Styś 
Wrząca:
SOŁTYS
Pani Anna Janusz
RADA SOŁECKA
Pani Wioleta Józwa
Pani Karolina Jaworska 
Pan Artur Józwa 
Pan Zbigniew Józwa 
Pan Jerzy Wątor 
Bzowo: 
SOŁTYS
Pan Janusz Kaszowski
RADA SOŁECKA
Pani Karolina Szmytkiewicz
Pani Katarzyna Kricka 
Pani Agnieszka Małkowska 
Pani Maria Drogoś 

Pan Mateusz Mielewczyk 
Słonowice: 
SOŁTYS
Pan Waldemar Dyryło
RADA SOŁECKA
Pani Monika Jęchorek
Pani Barbara Ksel
Pan Krzysztof Klein
Pan Andrzej Wrembel
Słonowiczki:
SOŁTYS
Pani Anna Majewska 
RADA SOŁECKA
Pani Małgorzata Sikora 
Pani Krystyna Lebel 
Pani Alicja Nowodworska 
Runowo Sł.:
SOŁTYS
Pani Julita Bielańczuk
RADA SOŁECKA
Pan Grzegorz Krupa 
Pani Marta Urbanek 
Pani Alina Melchert 
Reblino:
SOŁTYS
Pani Marzena Kaczor
RADA SOŁECKA
Pani Alicja Markiewicz 
Pani Maria Startek 
Pani Aleksandra Zinkowska 
Pan Jarosław Klawikowski 
Pan Krzysztof Startek 
Zagórki:
SOŁTYS
Pan Waldemar Skóra
RADA SOŁECKA
Pani Angelika Sałaj 
Pan Arkadiusz Niewiadomski 
Pan Józef Puzio 
Kuleszewo:
SOŁTYS
Pani Barbara Stępień
RADA SOŁECKA
Pani Irena Klimek
Pani Krystyna Olech 
Pani Joanna Wasiuk 
Pan Mieczysław Kłosowski
Pan Tomasz Malski 
Kruszyna:
SOŁTYS
Pani Alicja Tołoczko
RADA SOŁECKA 
Pani Aleksandra Markowska
Pan Andrzej Markowski
Pani Kazimiera Pogorzelska 
Zębowo:
SOŁTYS
Pan Leszek Mazur
RADA SOŁECKA
Pani Dominika Lipka 
Pani Justyna Lipka 
Pan Jacek Samsel 
Pani Beata Świergal-Samsel 
Pani Dominika Tencza

Kobylnicką Radę Senio-
rów reprezentowały: Teresa 
Kowalska - przewodniczą-
ca Rady Seniorów, Krysty-
na Balcerek oraz Krzysztof 
Bedka - członkowie Rady. 

Podczas spotkania prze-
kazano informację o ogło-
szeniu w najbliższym cza-
sie konkursu o nagrodę 
Marszałka w 3 kategoriach:

1. Zwyczajny Niezwy-
czajny Senior - dla osób 
60+ aktywizujących swoje 
środowisko,

2. Samorząd Przyjazny 

Seniorom - miejsce (obiekt) 
wspierający działania se-
niorów przy współpracy 
z jednostką samorządu te-
rytorialnego,

3. Przyjaciel Seniora - 
osoba niezależnie od wie-
ku zaangażowana w środo-
wisko seniorów. 

Zaprezentowano rów-
nież wyniki raportu z bada-
nia społecznego dotyczą-
cego sytuacji mieszkańców 
w wieku 60+ w wybranych 
jednostkach samorządu te-
rytorialnego województwa 

pomorskiego. Gdańskie 
spotkanie było także oka-
zją do omówienia progra-
mu pn. "Seniorzy w akcji" 
pozwalającego na otrzy-
manie dotacji w wysokości 
15 000 zł. 

Ostatnim punktem 
programu była wymia-
na doświadczeń  i praktyk 
w zakresie tworzenia od-
powiednich warunków dla 
pobudzania aktywności 
obywatelskiej osób star-
szych w społeczności lo-
kalnej. 

Zakończyły się zebrania wiejskie w poszczególnych sołectwach. Mieszkańcy decy-
dowali o tym, komu powierzą obowiązki sołtysa i kto znajdzie się w radzie sołeckiej. 

Poniżej prezentujemy nazwiska osób, które zostały wybrane w poszczególnych 
sołectwach. 

Ministerstwo Przed-
siębiorczości i Tech-
nologii przypomina, 
że po 30 kwietnia 
2019 r. z CEIDG wy-
kreślone zostaną 
„zdublowane” wpisy 
przedsiębiorców, któ-
re nie zawierają takich 
danych, jak m.in. nu-
mer NIP, REGON, kod 
PKD działalności, ad-
res do doręczeń.

Zachęcamy do za-
poznania się z komu-
nikatem Departamen-
tu Małych i Średnich 
P r z e d s i ę b i o r s t w 
w sprawie zdublowa-
nych wpisów w CE-
IDG. 

Szczegóły na stro-
nie internetowej re-
sortu. 

 W SKRÓCIE Szkolne sale z nowymi 
wykładzinami
Trzy sale lekcyjne Szkoły Podstawowej im. Pol-
skich Olimpijczyków w Kwakowie wyposażone 
zostały w nowe wykładziny. Dobór wysokiej 
klasy produktu umożliwia nie tylko łatwiejsze 
ich czyszczenie, większą trwałość produktu, 
ale też lepsze właściwości akustyczne.  

Jednak zanim uczniowie 
i nauczycieli postawili pierw-
sze kroki w odmienionych 
salach, wykonawca remontu 
przeprowadził szereg czyn-
ności, które miały na celu 
odpowiednie przygotowanie 
nawierzchni. Oprócz szlifo-

wania, oczyszczania i grun-
towania, zamontowano też 
płyty pliśniowe a przejścia 
łączące poszczególne klasy 
z korytarzami zostały podda-
ne niwelacji. Dopiero na tak 
przygotowanym podłożu za-
montowano wykładziny PVC.

WYBORY W LICZBACH :

25 w tylu sołectwach odbyły się wybory

27 tyle lat ma Filip Tates, najmłodszy sołtys

39 od tylu lat, nieprzerwanie, funkcję sołtysa sprawuje Mirosław Przybył

5 tyle lat trwać będzie kadencja sołtysów i rad sołeckich
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plnienawiścią bliźniego podsycana

Dawno, dawno temu a było 
to ze sześćset lat przed naro-
dzeniem Chrystusa, potom-
kowie wygnańców z rajskiego 
ogrodu postanowili w krainie 
Szinear wznieść miasto i taką 
wieżę co nieba sięgnąć by mia-
ła. Biblijna wieść głosi, że wieża 
Babel stanowić miała swoisty 
drogowskaz, czyli taki nasz Pa-
łac Kultury, na który kierują się 
wszystkie „słoiki” aby trafić do 
administracyjnego i handlo-
wego centrum stolicy. Jahwe, 
wtedy jeszcze wspólny Bóg Izra-
elitów i późniejszych katolików 
obrządku rzymskiego, sprzeci-
wił się tej inwestycji uważając 
ją za przejaw pychy i arogancji 
wobec władzy niebios, posta-
nowił zatem pomieszać języki 
budowniczych tak aby jeden 
nie rozumiał drugiego! W ten 
sposób Pan rozproszył ich po 
całej ziemi udaremniając jedno-
cześnie budowę miasta i kon-
trowersyjnej wieży. Tak właśnie 

powstała nikomu wcześniej nie 
potrzebna polityka zagranicz-
na. Od tego czasu nie idzie się 
wręcz dogadać z żadnym, jak 
to w naszej nomenklaturze na-
rodowej zwykło się mówić, pie-
przonym Niemcem, cholernym 
Żydem a nawet z popapranym 
Ruskiem. Rzecz jednak w tym, 
żeby państwa prowadziły od-
powiedzialną i suwerenną poli-
tykę zagraniczną nie poddając 
się naciskom zewnętrznym ani 
wielkiego Brata zza oceanu ani 
starszych w wierze braci. W całej 
Unii Europejskiej to Polska jest 
największym orędownikiem 
interesów Izraela w niekończą-
cym się konflikcie żydowskiego 
państwa ze światem arabskim. 
To w Polsce od dziesięcioleci 
trwa największa promocja kul-
tury żydowskiej na licznych 
festynach, jarmarkach, festiwa-
lach filmowych i teatralnych. 
Chyba tylko w Polsce chasydów 
ubranych w kipy i chałaty nie 

muszą chronić jak we Francji, 
Belgii czy w Niemczech, tabuny 
policji w wozach pancernych 
stojących przed synagogami. 
Nasza wiernopoddańcza po-
lityka zagraniczna spowodo-
wała, że to właśnie Polska, na 
polecenie Wielkiego Brata stała 
się, wbrew swoim interesom 
organizatorem antyirańskie-
go szczytu, którego nie chciał 
zorganizować żaden kraj euro-
pejski i w którym nie zgodziły 
się wziąć udziału najważniejsze 
postaci europejskiej polityki. 
Tymczasem goście polskiego 
rządu, którym zafundowaliśmy 
wykwintny wikt i schronienie 
w luksusowych hotelach, bez-
karnie obrażali gospodarzy 
przypisując im współudział 
w mordowaniu żydowskiego 
narodu w czasie największej 
hekatomby w historii ludzko-
ści a także wyssany z mlekiem 
matki antysemityzm. Polskiemu 
premierowi nie wolno nawet 

wspomnieć o Żydach, którzy 
współpracowali z niemieckim 
okupantem wstępując ochotni-
czo w szeregi gettowej policji. 
Nikt w Polsce ich jednak o to 
nie wini bo dawało to im złudną 
nadzieję przeżycia. Nikt w Pol-
sce nie wypomina też synom 
Izraela pierwszej szmalcownicz-
ki II wojny światowej Żydówki 
niemieckiej Stelli Kübler-Isaack-
sohn, która zadenuncjowała 
blisko 3000 swoich braci. Czarna 
owca może zdarzyć się w każdej 
społeczności ale szmalcownicy 
w polskiej społeczności przez 
państwo podziemne karani byli 
śmiercią. Pani Kübler dożyła 
wieku sędziwego w zaprzyjaź-
nionym z Izraelem państwie nie-
mieckim. Izrael ma niewielu eu-
ropejskich przyjaciół. Są wśród 
nich Niemicy, bo to przecież 
nie oni tylko faszyści odpowie-
dzialni są za holokaust. Izraelici 
kochają także Francuzów, którzy 
w słynnej obławie na żydostwo 

zwanej Vel d’Hiw do obozów 
śmierci wysłali 13 tysięcy fran-
cuskich Żydów. Bezgraniczną 
miłością darzą także Holendrów 
skąd do obozów koncentracyj-
nych ciupasem wysłano 107 
tysięcy Żydów, nie wspominając 
już o tym, że 20 tysięcy Holen-
drów ochotniczo pełniło służbę 
w oddziałach Waffen SS. Dziw-
nym trafem to właśnie Polacy 
stanowią 25 % wszystkich Spra-
wiedliwych Wśród Narodów 
Świta. W naszej wspólnej historii 
zdarzały się wydarzenia tragicz-
ne. Nie sposób zapomnieć o Je-
dwabnem, o pogromie kielec-
kim czy wielkim bezsensownym 
exodusie politycznym z 1968 
roku. To są otwarte karty naszej 
jakby nie patrzeć, wstydliwej 
historii. Żydowskim rewizjoni-
stom historycznej prawdy nie 
wolno jednak posuwać się do 
ordynarnych kłamstw zaprze-
czających historycznym faktom. 
Niejaki Ja’ir Lapid wysoki mini-

ster Izraela, bez żadnych dowo-
dów twierdzi, że Polacy zabili 
200 tysięcy Żydów dokładając 
do ofiar polskiego antysemity-
zmu własną babcię, która w tym 
czasie przebywała w żydowskim 
getcie w Budapeszcie. Nasz pi-
sarz Jerzy Kosiński primo voto 
Józef Lewinkopf w „Malowanym 
Ptaku” opisuje obraz antysemic-
kiej wsi polskiej gdy tymczasem 
jego całą rodzinę  z narażeniem 
życia ukrywała rodzina Andrzeja 
Warchoła. Dociekać raczej nie 
wypada dlaczego palnął sobie 
na koniec we własną kiepełe. 

A tak na marginesie budo-
wanie wież nieba sięgających, 
pozostaną zawsze wyrazem py-
chy i arogancji zarówno wobec 
Boga i ludzi, niezależnie od tego 
czy budował je będzie arabski 
szejk z Dubaju czy biedny jak 
mysz kościelna szary poseł z Żo-
liborza.

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

W poprzednim numerze „Kuriera...” sta-
rałem się przybliżyć Państwu rolę sołtysa 
w wiejskiej społeczności oraz funkcjono-
wanie budżetu sołeckiego jako jednej 
z form współuczestnictwa mieszkańców 
w decydowaniu o kierunkach rozwoju 
i strategii inwestycyjnej naszej gminy. Dziś 
chciałbym ukazać drugą stronę medalu 
i napisać o tym jak państwowa władza 
skutecznie karze gospodarne zarządzanie 
gminą i jej majątkiem. Od stycznia 2019 
gmina Kobylnica zobowiązana została do 
płacenia na rzecz budżetu państwa tzw. 
janosikowego. Następuje to wtedy, gdy 
gmina przekroczy wskaźnik dochodów 
własnych uprawniający ją do otrzymania 
subwencji z budżetu państwa, a staje się 
to z chwilą, gdy dochody własne gminy 
w przeliczeniu na głowę mieszkańca prze-
kraczają 150% średniego dochodu innych 
samorządów w Polsce. Do Janosika jako 
bohatera narodowego przyznają się Wę-
grzy i Słowacy. Najbardziej hołubi go tym-
czasem polska kultura ludowa, jej literatu-
ra i profesjonalne produkcje filmowe. Jako 
wzorzec ekonomiczny utrwalił się jednak 
wyłącznie w polityce finansowej polskiej 
gospodarki narodowej. Janosikowe, to nic 
innego niż haracz wpłacany do budżetu 
państwa, wymuszany na podstawie usta-
wy z dnia 13 listopada 2003 r. a płacony 
przez jednostki samorządu terytorialnego, 

których dochody z podatków przekraczają 
wskaźniki określone w tej ustawie. Kasa ta 
zasila rezerwę celową budżetu państwa, 
z której finansowana jest subwencja ogól-
na. Ustawa o janosikowym zawsze była 
kontrowersyjna jako akt prawny niezgod-
ny z Konstytucją, a projekt ustawy oby-
watelskiej w sprawie jej nowelizacji wraz 
wymaganą liczbą podpisów został w 2011 
roku przekazany do laski marszałkowskiej. 
To od tego czasu spokojnie dojrzewa ona 
w sejmowej zamrażarce. Jako samorzą-
dowiec z wieloletnią praktyką nie jestem 
przeciwnikiem właściwie pojmowanego 
solidaryzmu jednostek samorządu teryto-
rialnego w całym kraju. Istota tego solida-
ryzmu powinna mieć jednak zdecydowa-
nie inny fundament społeczny i prawny. 
Państwo swoimi subwencjami powinno 
wspierać szeroko pojętą gospodarność 
samorządów, ich inicjatywy zmierzające 
do rozwoju małych ojczyzn a nie wspierać 
jednostki funkcjonujące na bankowych 
kredytach zaciąganych niekiedy wbrew 
prawu nawet w tak zwanych paraban-
kach. Wzrost dochodów naszej gminy, a co 
za tym idzie, wymuszone ustawą wpłaty 
na rzecz budżetu państwa są wynikiem 
szybkiego rozwoju i niezaprzeczalnym 
skutkiem prowadzenia wielu celowych 
i ekonomicznie trafionych inwestycji. To 
właściwa gospodarka i baza społeczna 

sprzyja osiedlaniu nowych mieszkańców 
w naszej gminie. Kiedy mieliśmy mniej 
środków finansowych staraliśmy się re-
alizować dobrze przemyślaną politykę 
planistyczną umożliwiającą w przyszłości 
zamieszkanie na naszym terenie kolejnych 
nowych mieszkańców. Rozpoczęliśmy bu-
dowę sieci wodociągowych i kanalizacyj-
nych, staramy się w ramach naszych moż-
liwości finansowych prowadzić politykę 
społeczną, sprzyjającą zarówno obecnym 
mieszkańcom gminy jaki tym, którzy swo-
je dalsze życie chcą związać z Kobylnicą 
budując własne domy, kupując mieszka-
nia czy otwierając na terenie naszej gminy 
działalność gospodarczą. Już piętnaście lat 
temu opracowaliśmy dalekosiężną strate-
gię rozwoju gminy Kobylnica, gminy przy-
jaznej mieszkańcom, inwestorom i środo-
wisku. Zawarta w niej wizja i społeczna 
misja są nadal aktualne. Gmina Kobylnica 
roku 2020 to gmina prorodzinna, przyja-
zna i bezpieczna dla mieszkańców, gmina 
z bogatą ofertą kulturalną i sportowo-re-
kreacyjną, atrakcyjna dla małej i średniej 
przedsiębiorczości stosująca zasady zrów-
noważonego rozwoju. W moim przynaj-
mniej przekonaniu, a sądzę, że większość 
z Państwa podziela ten pogląd, do tego 
celu cały czas dążymy i sukcesywnie, sku-
tecznie go realizujemy. To ta konsekwent-
nie realizowana polityka spowodowała 

szybkie tempo rozwoju naszej gminy, a co 
za tym idzie również znaczny wzrost do-
chodów. Zadania inwestycje naszej gminy 
to corocznie ok. 30% dochodów własnych 
nie wspominając już o pozyskiwanych 
środkach unijnych czy subwencji krajo-
wej. Dzisiaj, gdy musimy zapłacić na rzecz 
biedniejszych samorządów janosikową 
daninę wiele zadań stoi pod znakiem za-
pytania. A wynika to z tego, że oprócz po-
datku, zostaliśmy pozbawieni dochodów 
z tytułu subwencji wyrównawczej. W ten 
sposób, patrząc z jednej strony staliśmy się 
bogatsi, ale z drugiej strony biedniejsi, bo 
nie możemy realizować kolejnych zapla-
nowanych zadań. Zastanawiam się nieraz 
czy warto wyprzedzać tempo rozwoju in-
nych samorządów, bo „nagroda” może jak 
w tym przypadku spowodować  znaczne 
zmniejszenia tempa rozwoju gminy.

 Szanowni Mieszkańcy,
w tym wszystkim jest jeszcze jeden bar-

dzo ważny aspekt. Podatek ten oraz pozba-
wienie dochodów z tytułu subwencji jest, 
jak wspomniałem, wynikiem uzyskanych 
dochodów własnych gminy w przelicze-
niu na jednego zameldowanego w naszej 
gminie mieszkańca. Podkreślam zamel-
dowanego!!! Dzisiaj gmina nasza liczy we-
dług statystyk 12,5 tys. mieszkańców. Jest 
ich jednak znacznie więcej i choć ustawo-
dawca nie zniósł obowiązku meldunkowe-

go, to jego egzekwowanie, przynajmniej 
w moim pojmowaniu zasad współżycia, 
byłoby nieetyczne i sprzeczne z przepisa-
mi RODO. Znając jednak skalę zjawiska, 
jestem przekonany, że gdyby wszyscy 
mieszkańcy gminy zechcieli dobrowolnie 
wypełnić swój obowiązek meldunkowy 
nie mielibyśmy dziś problemu ani z janosi-
kowym haraczem ani z uzyskaniem należ-
nych nam przecież subwencji krajowych. 
Wystarczy, że przytoczę tu tylko dwie 
astronomiczne dla gminy liczby. W 2019 
roku będziemy zmuszeni odprowadzić 
do skarbu państwa z tytułu janosikowego 
haraczu kwotę 358.195 zł. Pozbawieni zo-
staniemy też w tym roku subwencji z bu-
dżetu państwa, która w roku poprzednim 
wynosiła 2.033.370 zł. Gorąco więc apeluję 
do wszystkich o formalne potwierdzanie 
swojego uczestnictwa w gminnej społecz-
ności. To nic nie kosztuje a uderza po kie-
szeni nas wszystkich. Janosika powieszo-
no 17 marca 1713 roku za poślednie ziobro 
w Liptowskim Mikulaszu po dwóch latach 
zbójowania a zbójecka ustawa funkcjonu-
je od szesnastu lat i ma się wyśmienicie.
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Sukces, który zrodził się z uczciwości i pasji
W Y W I A D  K U R I E R A

Historia firmy Tołłoczko z Kruszyny pokazuje jak ważnym czynnikiem w rozwoju każdego przedsiębiorstwa jest uczciwość w stosunku do klienta. 
Właściciele od samego początku za punkt honoru stawiają sobie staranność w doborze produktów oraz ich odpowiednie przygotowanie, tak 
by później móc zbierać zasłużone gratulacje od konsumentów. Te wartości doprowadziły firmę Tołłoczko również do finału krajowego bardzo 
prestiżowego konkursu AgroLiga2018. 

Iwona Tołoczko: Gablota 
z nagrodami i statuetkami 
zdobytymi przez Państwa 
firmę systematycznie się po-
większa. Ostatnio – agroli-
ga. To dla Państwa najwięk-
szy sukces w dotychczasowej 
działalności?

FIRMA „TOŁŁOCZKO” to fir-
ma rodzinna założona w 1993 
roku przez Iwonę i Tomasza 
Tołoczko. Jej misją jest pro-
dukcja i sprzedaż zdrowej 
żywności. Działalność naszej 
firmy w ostatnim czasie zo-
stała zauważona i doceniona 
za lata pracy i trudu, jaki wkła-
damy w produkcję zdrowej 
żywności. Odnieśliśmy kilka 
sukcesów w ubiegłym roku 
i tak wiosenny konkurs ORŁY 
WPROST  rozwinął skrzydła 
w naszej firmie i za nim poszły 
kolejne sukcesy. 24.04.2018 
w Gdańsku odbyła się Gala 
wręczenia statuetek i wyróż-
nień ORŁY WPROST. Nasza 
Firma TOŁŁOCZKO otrzymała 
wyróżnienie ORZEŁ POLSKIE-
GO ROLNICTWA. 16.09.2018 
w LUBANIU zajęliśmy I miej-
sce w kategorii Firma w woje-
wództwie pomorskim AGRO-
LIGA 2018 UZYSKUJĄC TYTUŁ 
MISTRZA WOJEWÓDZTWA 
POMORSKIEGO. Tym samym 
zostaliśmy  delegowani do 
szczebla krajowego i znaleź-
liśmy się wśród 15 finalistów 
wojewódzkich z całej Polski. 
19.10.2018 podczas FINAŁU 
KONKURSU   LIDER PROMO-
CJI SŁUPSKIEJ GOSPODARKI 
„SREBRNY NIEDŹWIEDŹ 2018" 
zajęliśmy I MIEJSCE W KATE-
GORII MAŁE I ŚREDNIE FIRMY. 
Konkurs AGROLIGA jest kon-
kursem ogólnopolskim i jest 
to dla naszej  firmy ogrom-
ny sukces, iż znaleźliśmy się 
wśród finalistów szczebla 
krajowego i będziemy re-
prezentować nasza gminę 
Kobylnicę i województwo 
pomorskie. Konkurs "Srebrny 
Niedźwiedź" był dla nas rów-
nież wielkim sukcesem na 
rynku lokalnym. Dzięki nie-
mu nasza marka TOŁŁOCZKO 
utwierdziła swoją tożsamość. 
Jednocześnie była i jest to 
promocja naszej firmy i natu-
ralnych produktów wędliniar-
skich, jakie wytwarzamy dla 
naszych odbiorców. 

Niewielka, rodzinna firma, 
która z powodzeniem rywa-
lizuje z dużymi przedsiębior-
stwami z branży spożywczej, 
to nie lada wyczyn. W czym 
tkwi sekret Państwa sukcesu?

Myślę, że firma rodzinna to 
potężna siła i wierzę w dalszy 
nasz rozwój. Firma przeszła 
wiele trudności związanych 

z utrzymaniem działalności. 
W dobie powstawania hiper-
marketów na terenie Słup-
ska skazani byliśmy sami na 
siebie i  walkę o klienta kon-
kurując z molochami, które 
kusiły ceną, podrobionymi 
wyrobami, nie jakością. Klien-
ci wracali i zostali naszymi 
lojalnymi odbiorcami do dzi-
siaj. Dziękujemy wszystkim 
naszym klientom za wspiera-
nie lokalnej przedsiębiorczo-
ści. Przetrwaliśmy i działamy 
nieprzerwanie od 1993 roku 
do dnia dzisiejszego. Mamy 
w firmie podzielone zadania. 
Mąż z synem i współpracow-
nikami zajmują się i zarzą-
dzają produkcją, logistyką 
i sprzedażą. Moim zadaniem 
jest marketing i promocja fir-
my, przygotowywanie wszel-
kiej dokumentacji księgowej 
- zarządzanie. Myślę, że na 
nasz sukces wpłynęło to, że 
jesteśmy razem – rodzinnie, 
wspomagamy się wzajem-
nie, wspólnie z pracownikami 
wytrwale dążymy do rozwoju 
firmy, mimo wszelkich trud-
ności nie poddajemy się. Po-
nadto, zwracamy szczególną 
uwagę na oczekiwania klien-
ta wobec jakości produktu 
- rzetelność, jakość i uczci-
wość. Zależy nam na jego 
zadowoleniu, indywidualnym 
podejściu, aby odbiorca był   
usatysfakcjonowany zakupa-
mi i ponawiał je w przyszłości 
w naszych sklepach.

Proszę powiedzieć kilka 
słów o samych początkach 
firmy? Kto był jej twórcą, jak 
zrodził się pomysł na właśnie 
taki biznes?

Początki działalności były 
związane z ogrodnictwem, 
a szczególnie z uprawą wa-
rzyw i truskawek. Prowadzimy 
tez niewielkie gospodarstwo 
rolno-ogrodnicze. Wiązaliśmy 
z tym przyszłość, ponieważ 
byłam córką rolnika i w la-
tach 70-80 tych był trend na 
gospodarstwa rolno-ogrod-
nicze. Na początku kupiliśmy 
ziemię, więc mieliśmy wa-
runki i wsparcie ze strony ro-
dziny. Kilka lat ciężkiej pracy 
we własnym gospodarstwie 
dało nam do zrozumienia, że 
to nie jest to. Była to praca 
nieadekwatna do zysku, duże 
huśtawki cenowe płodów 
rolnych, warzyw nie dawały 
gwarancji rozwoju i stabiliza-
cji życiowej.

Pewnego dnia, wraz z mę-
żem, znaleźliśmy sklep przy 
ul Wolności - rynek, w którym 
rolnicy mogli sprzedawać 
mięso z uboju gosp. Z wyho-
dowanych przez siebie tucz-

ników i  to podsunęło nam 
pomysł na własny biznes. 
Najpierw sprzedawaliśmy 
hodowane u  ojca tuczniki, 
a  potem mąż jeździł po oko-
licy i kupował je od rolników. 
Interes był na tyle opłacalny, 
że w 1993 roku otworzyliśmy 
w  Słupsku własny  pierwszy 
sklep mięsny. Ja za ladą zaj-
mowałam się sprzedażą i po-
zyskiwaniem klientów, mąż 
zaopatrywał sklep.  Począt-
kowo sprzedawaliśmy tylko 
mięso, wieprzowe i wołowe 
pochodzące od lokalnych rol-
ników. Prosto z ubojni trafiało 
świeże do naszego sklepu. 
Klienci wiedzieli, że zawsze 
dostaną u Tołłoczków towar 
najlepszej jakości. W kolej-
nych latach poszerzyliśmy 
asortyment sprzedaży o bar-
dziej delikatesowe mięsa typu 
cielęcina, jagnięcina, barani-
na, drób i naturalne wyroby 
wędliniarskie. W moim i męża 
domu tradycją było robienie 
własnych wędlin. Zawsze ro-
biliśmy domowe  wędliny dla 
siebie, więc kilka lat temu zro-
dziła się myśl, aby otworzyć 
mały rodzinny Zakład Prze-
twórstwa Naturalnego w Kru-
szynie. Musieliśmy przejść   
szereg formalności związa-
nych z otworzeniem zakładu. 
Była to długa niełatwa  droga 
w uzyskaniu wszelkich po-
zwoleń i akceptacji organów 
środowiskowych, budowla-
nych, weterynaryjnych itp. 
Dzięki wytrwałości w dążeniu 
do wyznaczonego celu, de-
terminacji, wspólnie daliśmy 
radę.

Czy obecnie firma także 
ma charakter rodzinny?

Jak najbardziej   firma ma 
charakter rodzinny. Sukcesja 
już trwa od kilku lat. Wiemy, 
że musi potrwać jeszcze kilka 
lat, aby firma została przeka-
zana w ręce dzieci, żeby nią 
umiejętnie zarządzały i prze-
trwała na następne pokole-
nia. Mamy dwóch synów i cór-
kę, która jest już samodzielna. 
Chciałabym   z mężem, żeby 
synowie przejęli i rozwinęli 
jeszcze dalej ten rodzinny biz-
nes. Firma rodzinna to potęż-
na siła, dlatego wierzę w nasz 
rozwój. Mamy dwóch synów, 
więc myślę, że będą kontynu-
ować to, co zaczęliśmy wspól-
nie z mężem. Najpierw muszą 
zdobyć doświadczenie, wyka-
zać chęci abyśmy wiedzieli, że 
będą mogli poprowadzić ten 
niełatwy biznes. Młodszy syn 
Miłosz uczy się w Technikum 
Ekonomicznym, syn Krzysz-
tof   wykształcony w innym 
kierunku zdecydował   się na 

pozostanie w firmie i w ubie-
głym roku zdobył tytuł Cze-
ladnika, a mąż Mistrza "Rzeź-
nik- Wędliniarz".

Firma TOŁŁOCZKO jest 
członkiem SIPH - Słupskiej 
Izby Przemysłowo Handlo-
wej oraz członkiem  Cechu 
Rzemiosł Różnych w Słupsku. 
Należymy również do Stowa-
rzyszenia INICJATYWY FIRM 
RODZINNYCH w Warszawie 
i Fundacji FIRMY RODZINNE 
w Poznaniu. Dzięki tym or-
ganizacjom uczestniczymy 
w szkoleniach, konferencjach, 
spotkaniach mentoringo-
wych poświęconych firmom 
rodzinnym z Polski i zagra-
nicy, uczymy się wzajemnie. 
Używamy znaku FIRMA RO-
DZINNA –DRZEWKO, które 
jest marką firm rodzinnych 
i informuje, że produkty są 
wytwarzane przez firmę ro-
dzinną godną zaufania. Po-
nadto wyrobu rekomenduje-
my własnym nazwiskiem i za 
nie odpowiadamy.

Bardzo dużo osób pod-
kreśla charakter Państwa 
wyrobów. Jak zatem można 
wytłumaczyć sukces tych 
produktów? To zasługa do-
brych dostawców, spraw-
dzonych receptur? 

Naszą  misją jest produkcja 
i sprzedaż zdrowej żywności. 
Nie korzystamy  z pośredni-
ków, dzięki czemu możemy 
zagwarantować najwyższą ja-
kość oferowanych produktów 
mięsno-wędliniarskich zaspo-
kajając najwybredniejszych 
klientów ceniących jakość 
i smak. Do swoich sklepów 
firmowych sprowadzamy ba-
raninę, jagnięcinę, cielęcinę, 
wołowinę oraz wieprzowi-
nę. W stałej ofercie znajduje 
się pełen asortyment mięsa 
z własnego rozbioru, bez 
nastrzyku. sprowadzanego 
z Kaszub, okolice Bytowa, 
od naszych lokalnych rolni-
ków. Najważniejsze jest aby 
do produkcji używać mię-
sa świeżego i z wiadomego 
źródła pochodzenia-pol-
skiego. W marcu   2016 roku 

uruchomiliśmy  w Kruszynie 
MOL- Zakład Przetwórstwa 
Mięsa- Wędliniarstwo Na-
turalne. Do produkcji wyro-
bów wędliniarskich używa 
się tam tylko 100% mięsa. 
Wędzenie odbywa się w tra-
dycyjnych wędzarniach opa-
lanych drewnem twardym 
bukowym, olchowym i drzew 
owocowych. Dzięki stosowa-
niu dawnych metod produk-
cji wytwarzane wyroby mają 
niepowtarzalny smak i aro-
mat jak kiedyś. Wyroby są bez 
uzupełniaczy chemicznych. 
Jest to Manufaktura Wędli-
niarska. Syn  Krzysztof już 
od kilku lat   pracuje w firmie 
na produkcji, poznaje tajni-
ki tej branży. Sami dobie-
ramy przyprawy i składniki 
tworząc własne receptury. 
Mamy obecnie zatrudnione-
go  współpracownika z dużą 
wiedzą i doświadczeniem 
praktycznym w branży wędli-
niarskiej z dawnych lat, który 
wprowadza syna i podpowia-
da jak robić żeby były jeszcze 
smaczniejsze. Cieszymy się, 
że ratujemy zanikające za-
wody rzemieślnicze. W ostat-
nim czasie ofertę poszerzono 
o dziczyznę, wprowadzono 
produkty wędliniarskie  z serii 
”Smaki lasu”. Wszystkie wy-
roby wędliniarskie spełniają 
surowe normy unijne do-
tyczące wędzenia natural-
nego, co gwarantuje bez-
pieczeństwo spożywanych 
wyrobów. Przygotowywane 
szynki, polędwice, kiełbasy 
mają niepowtarzalny smak, 
który doceniają smakosze. 
Specjalność zakładu, recep-
tura opracowana   przez syna 
Krzysztofa  - kawałki szynki, 
łopatki, golonki w galaretce, 
peklowane a następnie go-
towane i nakładane do ba-
tonów – tzw. „Mięso na ostro 
z czosnkiem niedźwiedzim” 
– inaczej Galantyna cieszy się 
uznaniem wśród   klientów. 
Wyrazisty czosnkowy smak 
przypomina mięso jak   było 
robione kiedyś. Wprowadza-
my stopniowo nowe wyroby 

wg starych receptur, między 
innymi pasztetowa wędzona 
i parzona, smalec z przypra-
wami, kaszanki, salcesony itd. 
Na rynku jest widoczne za-
potrzebowanie na naturalną 
żywność i wychodząc naprze-
ciw   potrzebom konsumenta   
wytwarzamy   właśnie   takie 
naturalne wyroby wędliniar-
skie. Przygotowujemy też 
stoły wiejskie-wozy z naszymi 
wyrobami na różne imprezy 
okolicznościowe. 

Jakie macie Państwo plany 
na przyszłość? W którym kie-
runku zamierzacie rozwijać 
swoją działalność? 

Planujemy w Słupsku 
otworzenie sklepu w cen-
trum i w okolicy ul. Hubalcz-
ków. Dodatkowo przygoto-
wujemy się do sprzedaży na 
zamówienia z dowozem do 
klienta w określone dni. Poin-
formujemy w mediach o go-
towości. Planujemy również 
w przyszłości usługę piecze-
nia dzików i prosiaków w in-
nowacyjnym piecu. Jeśli uda 
nam się zrealizować projekt 
unijny będzie to kolejny krok 
w przód, jako usługa caterin-
gowa z dowozem na wesela, 
imprezy integracyjne   w po-
łączeniu ze stołem wiejskim. 
Jesteśmy również przygoto-
wani do przyjęcia uczniów 
na wyszkolenie w kierunku 
sprzedawca i rzeźnik-wędli-
niarz. Posiadamy odpowied-
nie kwalifikacje i czekamy na 
chętnych młodych, którzy 
chcą się uczyć w tych zawo-
dach.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Firma Tołłoczko 
będzie reprezen-
tować wojewódz-
two pomorskie 
w krajowym 
etapie konkursu 
AgroLiga2018. 
Przed finałem im-
prezy właścicieli 
odwiedził wójt 
Leszek Kuliński, 
by pogratulować 
sukcesu i życzyć 
powodzenia 
w kolejnej fazie

Sklepy w regionie:

Kruszyna 40
76-251 Kobylnica k/Słupska
tel. 730 500 420

ul.Kotarbińskiego 4
76-200 Słupsk
tel. 728 579 289

ul.Banacha 6A (hala pod Wie-
żą – box 45)
76-200 Słupsk
tel. 533 350 790
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Już po raz dwunasty Gmina Kobylnica zaprosiła 
wszystkie mieszkanki do wspólnego świętowania 
Dnia Kobiet. Tegoroczna edycja „Babskiego Gadania” 
odbyła się 8 marca, a w Gminnym Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy pojawiło się ponad 200 pań.

Tym razem o wyjątkowy przebieg Dnia Kobiet za-
dbało trzech panów. Przez ponad godzinę zespół Trio 
Mariacchi odkrywał przez publicznością wyjątkowość 
muzyki z Ameryki Południowej, udowadniając przy 
tym, jak wielki wpływ na artystów mają kobiety. 

Po zakończeniu koncertu, zgodnie z tradycją, 
wszystkie panie otrzymały kwiaty. Nie zabrakło rów-
nież serdecznych życzeń kierowanych pod adresem 
płci pięknej.

„Babskie Gadanie” w Gminie Kobylnica odbyło się 
już po raz dwunasty. 

Dzień Kobiet w meksykańskim klimacie
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Kobiety świętowały także w świetlicach
Wydarzenia związane z obchodami Dnia Kobiet odbywały się również w świetlicach wiejskich. Były życzenia dla pań od panów, wiersze, tańce i śpiewy oraz konkursy i wspaniała zabawa. 

 F
O

T
O

R
E

P
O

R
T

A
Ż

 K
U

R
IE

R
A

Bolesławice

Sycewice

Wrząca
Reblino

Kczewo

Runowo Sławieńskie

Kończewo
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Jak rozwój przekłada się 
na podatki?

Wójt Gminy Kobyl-
nica, Leszek Kuliński: 
Tempo przemian spo-
ł e c z n o - g o s p o d a r c z y c h 
w procesie rozwoju inwe-
stycyjnego zależy głównie 
od źródeł i skali dochodów 
generowanych przez gminy. 
Dla finansowania potrzeb 
rozwojowych w określonych 
dziedzinach społecznych 
i gospodarczych konieczne 
jest odpowiednie zaplano-
wanie całej „struktury bu-
dżetowej”, uwzględniając 
przy tym zwłaszcza strate-
giczne i mądre rozplano-
wanie poziomu wydatków 
i dochodów. Kluczowym 
wydaje się w tej sytuacji 
być element strategiczny, 
ponieważ wyłącznie plan 
zakrojony na przyszłe lata 
pozwala roztropnie zapla-
nować kolejne działania.

Możliwości finansowe 
gminy w ścisłym powiąza-
niu z jakością zarządzania 
stanowią więc podstawę do 
wyznaczania strategicznych 
celów jej funkcjonowania 
i rozwoju. Mam tu na myśli 
szereg działań zogniskowa-
nych wokół systematycznej 
poprawy jakości infrastruk-
tury drogowej, rozbudowy 
i ulepszania bazy eduka-
cyjnej, realizację odważnej 
i ciekawej polityki kultural-
nej czy wreszcie przygo-
towywanie i wdrożenie 
programów o charakterze 
socjalnym, zdrowotnym, 
edukacyjnym. Ponadto za 
działania wspomagające 
należy uznać np. włączenie 
się w charakterze operatora 
w projekty rządowe takie 
jak: Ogólnopolska Karta Du-
żej Rodziny, tworzenie wła-
snego systemu zniżek i ulg 
za pośrednictwem Kobyl-
nickiej Karty Dużej Rodziny, 
Karty Seniora, system reali-
zacji bonusów stypendial-
nych, stypendiów sporto-
wych i szeroko rozumianej 
polityki prorodzinnej. 

Z kolei te czynniki prze-
kładają się, tak jak w naszym 
przypadku, na pozytywne 
postrzeganie samorządu, 
a co za tym idzie budowa-
nie w oczach mieszkańców 
okolicznych miast i wsi opi-
nii miejsca, z którym warto 
związać swoją przyszłość. 
Efekt takiej polityki i spo-
sobu zarządzania jawi się 
w postaci dynamicznego 
wzrostu poziomu liczby 
ludności, rozwoju obszarów 
pod budownictwo miesz-

kaniowe, zwiększeniem 
wpływu z tytułu podatków. 
Innymi słowy „kołem zama-
chowym” kolejnych działań.

Istotnym elementem 
wspierania przedsiębior-
czości są działania podej-
mowane przez samorząd 
w odniesieniu do poten-
cjalnych inwestorów. To 
„wspieranie” nie musie 
opierać się tylko na obni-
żaniu podatków i opłat lo-
kalnych. Do działań Gminy 
Kobylnica, wspierających 
rozwój przedsiębiorczości, 
możemy zaliczyć: tworzenie 
miejscowych planów zago-
spodarowania przestrzen-
nego, tworzenie strategii 
rozwoju gospodarczego lub 
rozwoju przedsiębiorczości, 
przygotowanie budżetu 
gminy uwzględniającego 
wydatkowanie środków na 
działania zmierzające do 
wspierania przedsiębiorczo-
ści, tworzenie preferencyj-
nych warunków, rozbudowę 
infrastruktury, uzbrojenie 
i przygotowanie terenów 
pod inwestycje, tworzenie 
dedykowanych witryn inter-
netowych. 

Stworzenie dogodnych 
warunków do rozwoju 
przedsiębiorczości na tere-
nie Gminy Kobylnica skut-
kuje powstaniem nowych 
miejsc pracy, rozwojem no-
wych branż technologicz-
nych, itp. Tym samym two-
rzy się więcej podmiotów 
zobowiązanych do płacenia 
podatków. Wyższe docho-
dy z tytułu podatku gmina 
może spożytkować poprzez 
realizację wcześniej nakre-
ślonych planów rozwojo-
wych. 

Co dla gminy i jej miesz-
kańców oznacza koniecz-
ność płacenia Janosikowe-
go?

Jeżeli gmina przekroczy 
próg dochodowy, ustalo-
ny na jednego mieszkańca, 
wówczas ponosi koszty nad-
wyżki na rzecz gmin o niż-
szym dochodzie. Powyższe 
skutkuje obciążeniem bu-
dżetu gminy gospodarczo 
rozwiniętej – utrata czę-
ści dochodu z podatku jak 
również subwencji. W ten 
sposób, zaryzykuję tezę, 
jej dalszy rozwój jest moc-
no ograniczany. Czasami 
wręcz możliwość realizacji 
ustawowego obowiązku 
zabezpieczenia przez gmi-
nę podstawowych potrzeb 
mieszkańców, np. w zakre-
sie mieszkaniowym, zaopa-
trzenia w wodę, energię, itp. 

– jest mocno kłopotliwa. 
W tym roku do grona 

gmin, które płacą Janosiko-
we, dołączyła także Kobyl-
nica. W naszym przypadku 
„utracone” w ten sposób 
środki nie spowodują aż tak 
drastycznych konsekwencji 
jak te, o których wspomnia-
łem wcześniej, ale mimo to 
odczujemy brak tych środ-
ków. 

Janosikowe a konkretnie 
“Wpłaty jednostek samo-
rządu terytorialnego do 
budżetu państwa” stanowi 
wydatek gminy i płacone 
jest w momencie, gdy gmi-
na przekroczy wskaźnik 
uprawniający ją do otrzy-
mania subwencji  tj. gdy do-
chody Gminy z podatków są 
większe niż 150% średnie-
go dochodu samorządów 
w Polsce. Im wyższe docho-
dy samorządu, tym więk-
sza jest opłata wyrównaw-
cza. Janosikowe wpłacane 
jest do budżetu państwa 
w 12 ratach, który następ-
nie przekazuje je w formie 
subwencji biedniejszym 
samorządom. Na 2019 rok 
naliczono gminie 358.195 
zł. Podstawą do naliczenia 
wpłaty były podstawowe 
dochody podatkowe Gminy 
za 2017 rok. 

Inną, ale równie ważna 
sprawą, jest problem, na 
który napotkaliśmy w przy-
padku części wyrównawczej 
subwencji ogólnej dla gmin. 
W 2018 roku kwota, jaką 
Kobylnica otrzymała z bu-
dżetu państwa to 2.033.370 
zł (gmina ją otrzymywała 
też w 12 równych ratach). 
W 2019 roku, po przekro-
czeniu 150% średniego do-
chodu podatkowego, samo-
rządów w Polsce utraciliśmy 
prawo do tej subwencji. 

Gmina Kobylnica odczu-
ła także efekty zmian wy-
wołanych ustawą z dnia 
7 czerwca 2018 r. o zmia-
nie ustawy o odnawial-
nych źródłach energii oraz 
niektórych innych ustaw 
(DZ.u.2018.1276), która 
dokonała zmian legislacyj-
nych w ustawie z dnia 20 
maja 2016 r. o inwestycjach 
w zakresie elektrowni wia-
trowych (Dz. U. z 2016 r. 
poz. 961, z późn. zm.) oraz 
z dnia 7 lipca 1994 r. – Prawo 
Budowlane (Dz. U. z 2017 r., 
poz. 1332, z późn. zm.), co 
wywołało zmiany obowią-
zujące wstecz tj. mające 
skutek od 1 stycznia 2018r. 
w zakresie przedmiotu opo-
datkowania podatkiem od 

nieruchomości na podsta-
wie ustawy o podatkach 
i opłatach lokalnych. Fakt 
ten miał wpływ na wyso-
kość opodatkowania po-
datkiem od nieruchomości 
elektrowni wiatrowych, 
gdyż podatek po zmianie 
jest pobierany wyłącznie 
od ich części budowlanych. 
Obniżenie podatku od 
nieruchomości nastąpiło 
w trakcie roku, co skutko-
wało zmniejszeniem plano-
wanych dochodów w 2018 
i 2019 roku o 1.960.164 zł. 
Zresztą, z tym tematem wią-
że się także bardzo ważna 
kwestia – stabilność praw-
na. A raczej jej brak. Anali-
zując obecny stan prawny 
w zakresie rynku zielonej 
energii elektrycznej, wśród 
potencjalnych inwesto-
rów rodzi się wiele obaw, 
które skutkować mogą za-
trzymaniem rozpoczętych 
inwestycji i zaniechaniem 
podejmowania kolejnych. 
Wątpliwości wynikają z wie-
lości, nie zawsze spójnych 
ze sobą regulacji prawnych. 
Efektem tego jest brak sta-
bilnych i przewidywalnych 
warunków rozwoju. Kiedy 
dodamy do tego decyzje, 
często podejmowane w sku-
tek presji społecznej, barie-
ry ekonomiczne i prawne, 
niestabilność w zakresie np. 
sprzedaży energii, trudno 
o odważne decyzje inwe-
storskie. To z kolei przekłada 
się na brak zainteresowania 
całym tematem. Jednym 
z przejawów złych „nastro-
jów” inwestorów jest obser-
wowane ostatnio w Gminie 
Kobylnica obniżenie tem-
pa inicjowania kolejnych 
inwestycji, a w niektórych 
przypadkach - nawet chęć 
odsprzedaży projektów. 

Kiedy połączymy ze sobą 
te trzy sytuacje, uświado-
mimy sobie, jak znaczący 
wpływ mają one na budżet 
samorządu. Wobec tej sy-
tuacji zamierzamy jeszcze 
mocniej zintensyfikować 
nasze działania w kierunku 
zabiegania o nowe źródła 
finansowania, aby „zała-
tać” tę dziurę. Nie będzie 
to jednak łatwe, z uwagi na 
fakt, iż z możliwości, jakie 
dają fundusze europejskie, 
w najbliższych latach będą 
mogły korzystać najbar-
dziej te samorządy, które są 
słabo rozwinięte. Tu znów 
pojawia się skomplikowana 
sytuacja. Gmina Kobylnica, 
jako samorząd postrzegany 
jako bogaty, ma mniejsze 

szanse na uzyskanie takich 
środków, a nawet jeśli – to 
na niskim poziomie. I pierw-
szy, i drugi wariant, uderza 
w skutecznie rozwijający 
się samorząd. Pojawia się 
więc pytanie, czy rzeczywi-
ście w taki sposób chcemy 
podsumowywać pracę ze-
społu ludzi, który wkładał 
ogrom serca, zaangażo-
wania i determinacji w to, 
by inicjować śmiałe przed-
sięwzięcia i działania? Czy 
innowacyjność, nieszablo-
nowość i szersze spojrzenie 
na rozwiązywanie proble-
mów powinno spotykać się 
z „silnie zaciągniętym ha-
mulcem ręcznym”? Kwestie 
solidarności społecznej to 
jedno, ale należałoby pa-
trzeć na problem z szerszej 
perspektywy. Jeśli dziś, re-
alnie chcemy myśleć o tym, 
by doganiać Europę pod 
względem rozwoju gospo-
darczego, osoby decyzyjne 
powinny robić wszystko, 
by zachęcać i dopingować 
tych, którzy, pomimo ryzy-
ka, są gotowi wejść na ścież-
kę innowacyjności, by udo-
wadniać, że prowadzi ona 
do przystanku pod tytułem 
„nowoczesny samorząd”. 
Wobec tego, o czym mówi-
łem kilka zdań wcześniej, 
wydaje się, że nie dość, że 
w naszym kraju ta ścieżka 
jest niezwykle wyboista, to 
jeszcze podróżującym nią 
samorządom dokuczają po-
rywiste podmuchy wiatru, 
które uderzają w stabilność 
i determinację. 

Jak zmienić prawo finan-
sowe, aby było przyjaźniej-
sze dla JST?

Od kilku lat trwa spór o to, 
czy zasadny jest obowiązu-
jący kształt funkcjonowania 
mechanizmu solidarności 
poziomowej pomiędzy JST. 
Mimo że jest on związany 
w szczególności z niwelowa-
niem dysproporcji w zasile-
niach poszczególnych samo-
rządów, a jego główną ideą 
jest zachowanie zrównowa-
żonego rozwoju w polskich 
samorządach, to – w mojej 
ocenie – taki sposób roz-
wiązywania problemu nie 
należy do najefektywniej-
szych. Tak długo, jak trwa 
koniunktura, wszystko jest 
w miarę w porządku. Go-
rzej, gdy następuje spo-
wolnienie gospodarcze, jak 
te, które obserwowaliśmy 
kilkakrotnie na przestrzeni 
choćby ostatniej dekady, co 
się jeszcze zbiegło z obniże-
niem stawek podatkowych, 

a samorządowi płatnicy Ja-
nosikowego muszą płacić za 
„społeczny sukces” swoich 
działań sprzed dwóch lat. 

Warto, by strona rządząca 
dostrzegła też skutki, jakie 
pociągają za sobą decyzje, 
o których wcześniej wspo-
mniałem, dla gmin wiejskich. 
Odnoszę wrażenie, że sta-
wianie na jednej szali obsza-
rów silnie zurbanizowanych 
i tych samorządów, których 
domeną było, jest i będzie 
rolnictwo, jest mocno nie-
zrozumiałe. Skutki, a w zasa-
dzie szanse na ograniczenie 
ich negatywnego wpływu, są 
dużo większe, gdy zarządza-
na przez nas gmina dyspo-
nuje narzędziami w postaci 
chociażby silnych ośrodków 
naukowych, bazy firm trud-
niących się nowoczesnymi 
technologiami, lotniskami, 
czy przebiegającymi w po-
bliżu autostradami. W tym 
układzie, możliwości, jakimi 
dysponuje dany samorząd, 
pozwalają na generowanie 
środków w nowy sposób. 
Sytuacja staje się bardziej 
skomplikowana, gdy ob-
ciążenia finansowe, o któ-
rych rozmawiamy, uderzają 
w gminy typowo wiejskie. 
Duże obszary, odległości 
pomiędzy poszczególnymi 
miejscowościami, charakter 
typowo rolniczy dominują-
cy w zdecydowanej części 
obszaru. W tym przypadku 
„utrata” kilku milionów zło-
tych nie jest łatwa do zbi-
lansowania. Tym bardziej, że 
oczekiwania społeczne wo-
bec władz samorządowych 
z każdym kolejnym rokiem 
nie maleją, wręcz przeciwnie 
– rosną. 

Zasadnym byłoby zatem 
wprowadzenie wsparcia 
finansowego dla gmin 
„słabo rozwijających się 
gospodarczo” ze szczebla 
finansów rządowych. Taki 
sposób wsparcia ograni-
czyłby finansowanie ni-
welowania różnic kosztem 
gmin o wysokich docho-
dach. Dziwi jednak fakt, że 
w Polsce przeprowadzenie 
wielkich reform potrafi do-
konać się w ekspresowym 
tempie, a sprawy Janosiko-
wego, o co apelują od lat 
środowiska samorządowe, 
wciąż pozostają niezmie-
nione. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Rozwój gminy a Janosikowe
W Y W I A D  K U R I E R A

W tym roku do grona gmin, które płacą Janosikowe, dołączyła także Kobylnica. Jakie będą skutki? Z czego wynika cała sytuacja? 
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Nowe urządzenia, 
większe bezpieczeństwo
Podniesienie poziomu bezpieczeństwa – to główny cel działań, które 
w czasie zimowej przerwy w nauce realizowano w Szkole Podstawowej 
im. Książąt Pomorskich w Słonowicach. 

Niemal 13 tysięcy złotych 
zainwestowano w poprawę 
dwóch bardzo ważnych 
elementów wpływających 
na bezpieczeństwo osób 
przebywających w budyn-
ku szkoły. 

Ponad 7 tysięcy kosztowały 
prace związane z demonta-
żem starej rozdzielni elek-
trycznej zlokalizowanej na 
parterze, tuż przy wejściu do 
szkoły. W to miejsce zainstalo-
wano nową rozdzielnię. Cała 
instalacja została też na nowo 

uzbrojona, zsynchronizowa-
na z modułami sterującymi 
i sprawdzona pod względem 
poprawności działania.

Pozostałą sumę, czyli nie-
mal 6 tysięcy złotych, prze-
znaczono na montaż nowych 
hydrantów gaśniczych. Jedne 
z najwyżej ocenianych obec-
nie na rynku urządzeń gaśni-
czych z pewnością pomogą 
w przeciwdziałaniu skutkom 
ewentualnych zagrożeń wy-
wołanych pożarem.

Obie inwestycje realizowa-

ne były z budżetu Centrum 
Usług Wspólnych w Kobylnicy. 

Warto dodać, że w okresie 
ferii, w słonowickiej szkole, 
wykonana została również 
modernizacja istniejących 
opraw oświetlenia we-
wnętrznego. Dostosowano 
48 opraw oświetleniowych 
wraz z wymianą źródeł 
światła na źródła światła 
wykonane w technologii 
LED na parterze szkoły za 
kwotę w wysokości 3546,09 
zł brutto.

Z nowymi mapami łatwiej 
odnajdziesz się w terenie
Gmina Kobylnica przygoto-

wała nową serię map przedsta-
wiających teren całej gminy, jak 
i plany poszczególnych miej-
scowości. Na wydawnictwie 

umieszczono także przebieg 
najważniejszych szlaków komu-
nikacyjnych, lokalizację najważ-
niejszych miejsc i obiektów oraz 
przydatne numery telefonów.

Mapy dostępne są w siedzi-
bie Urzędu Gminy Kobylnica 
(ul. Główna) oraz Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji (ul. 
Wodna). 

Toalety dla kajakarzy
Dwie przenośne toalety zainstalowano na terenie przystani kajakowych 
w Łosinie i Lubuniu. Udogodnienie dla kajakarzy przygotowano z myślą 
o zbliżającym się sezonie letnim. 

Choć do lata i wakacji jesz-
cze daleko, to mamy dobrą 
wiadomość dla tych, którzy 
lubią spędzać czas w kaja-
kach. Od połowy marca przy-
stanie kajakowe w Łosinie 
i Lubuniu zostały wyposażo-
ne w przenośne toalety, z któ-
rych korzystać będzie można 
do 15 września.

We wrześniu ubiegłego 
roku ukończona został bu-
dowa nowych przystani kaja-
kowych w Gminie Kobylnica. 
Realizacja inwestycji koszto-
wała ok. 740 tysięcy złotych. 
Środki pozwoliły na sfinanso-
wanie prac związanych m.in.: 
z budową przystani wraz 
z pomostami, slipów do wo-
dowania małych jednostek 
pływających, zatok postojo-
wych z parkingami, małej ar-
chitektury, oświetlenia solar-
nego, tablic informacyjnych 
i oznakowania wodnego oraz 

drogowego.
Cała inwestycja była reali-

zowana w ramach projektu 
partnerskiego pn.: „Pomor-
skie Szlaki Kajakowe – Słu-
pią przez Równinę Słupską”, 
którego podmiotem wiodą-
cym jest Gmina Kobylnica, 
a wśród partnerów znalazły 

się: Gmina Dębnica Kaszub-
ska, Gmina Słupsk, Miasto 
Słupsk, Gmina Miasto Ust-
ka. Całkowite koszty kwali-
fikowane projektu to 3 009 
839,40 zł, w tym dofinanso-
wanie ze środków EFRR: 2 558 
363,46 zł.

Zespół Raz Dwa Trzy 
wystąpił w Kobylnicy
To było bardzo klimatyczne, muzyczne spotkanie – mówili widzowie, którzy w nie-
dzielny wieczór opuszczali mury Gminnego Centrum Kultury i Promocji w Kobylni-
cy. 10 marca 2019 roku na scenie wystąpił zespół Raz Dwa Trzy.

Ten koncert był pewnego 
rodzaju podróżą po muzycz-
nym świecie zespołu. Lider 
Adam Nowak na tle ważnych 
dla niego utworów snuł roz-
maite opowieści o życiu, 
miłości, ludzkiej egzystencji. 
Inspirował, stawiał trudne py-
tania, skłaniał do refleksji.

Niedzielny koncert stano-
wił połączenie poezji śpie-
wanej z nieco mocniejszym 
graniem. W poszczególnych 
utworach słychać było inspi-
racje muzyką rockową, choć 
nie brakowało także zupełnie 
innych gatunków. Jak pod-
kreślali sami widzowie, było 

wszystko to, za co kocha się 
zespół Raz Dwa Trzy.

W rozpoczętej jeszcze 
w ubiegłym roku trasie kon-
certowej pod hasłem: Ważne 
piosenki, zespół odwiedzi 
jeszcze kilkanaście miejsc 
w kraju.

Po zakończonym koncercie zespół znalazł czas 
na spotkanie się z fanami i podpisanie płyt
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70. urodziny 
kobylnickiej książnicy
Taka rocznica nie zdarza się często. Gminna Biblioteka Publiczna w Ko-
bylnicy właśnie skończyła 70 lat. 28 lutego 2019 r. świętowała swoje uro-
dziny. Jak przystało na tak wyjątkowy jubileusz, było bardzo uroczyście. 

Spotkanie jubileuszowe 
otworzyły młode poetki z na-
szego regionu, które zaprezen-
towały swoje wiersze z ubie-
głorocznej edycji konkursu 
„Lekkie piórko”. Następnie 
biblioteka zaprezentowała fil-
mową kronikę przedstawiającą 
działalność placówki od po-
czątku istnienia. Nie zabrakło 
również podsumowania ubie-
głego roku.

Najważniejszą częścią im-
prezy było nagrodzenie naj-
lepszych czytelników w 2018 
roku. Wśród dzieci wyróżnieni 
zostali: Lena Wojtaszek, Natalia 
Zubka i Błażej Dzięcioł, w kate-
gorii młodzież zwyciężyli Ma-
teusz Zubka, Jakub Brzozowski 
i Kacper Abramczyk, najbar-
dziej rozczytanymi dorosłymi 
okazały się Anna Falek, Julita 
Czarnecka i Sylwia Żulińska, 
a Zofia Trzcińska, Ryszard Ba-
ran i Zdzisława Domańska zdo-
byli nagrodę dla seniorów.

Na jubileuszu poznaliśmy 
także zwycięzcę plebiscytu 
„100 książek na 100-lecie Nie-
podległej”. Mogła w nim wziąć 
udział każda osoba, która w ze-
szłym roku wypożyczyła w bi-
bliotece w Kobylnicy i jej filiach 
co najmniej 100 książek. Na-
grodą był smartfon. Szczęśliw-
cem okazał się Ryszard Baran, 
a zwycięski los wybrała Helena 
Klinger – najstarsza i ulubiona 
czytelniczka Gminnej Biblio-
teki.

Wydarzeniu towarzyszyła 
wystawa prezentująca prace 
nadesłane na konkurs pla-
styczny „Biblioteka moich ma-

rzeń”, w którym wzięli udział 
uczniowie szkół podstawo-
wych Gminy Kobylnica. Część 
artystyczną uświetniły AleBab-
ki z Kobylnicy. Na koniec zaser-
wowano urodzinowy tort.

- Biblioteka dziękuje wszyst-
kim, którzy przez te siedem-
dziesiąt lat pomagali jej w two-
rzeniu miejsca, gdzie każdy 
może rozwijać swoje talenty 
i pasje. Mając takie wsparcie, 
GBP w Kobylnicy przetrwa nie 
tylko kolejne 70, ale i 100 lat – 
podsumowuje Renata Sztab-
nik, dyrektor GBP w Kobylnicy. 

Biblioteka w Kobylnicy jest 
jedną z trzynastu placówek 
w powiecie słupskim, które 
otwarto 16 stycznia 1949 r. 
Pierwsza siedziba mieściła się 
w budynku Urzędu Gminy przy 
ul. Głównej 22 w Kobylnicy. 
Przez pierwsze 10 lat książnicą 
kierowała Amelia Ciechowska 
– stworzyła ona Koło Przyja-
ciół Biblioteki, które urządzało 
m.in. spotkania z głośnym czy-
taniem, a także przeprowadza-

ło konkursy czytelnicze.
Wraz z końcem marca 1992 

roku Gminna Biblioteka Pu-
bliczna wraz z filiami została 
połączona z Gminnym Ośrod-
kiem Kultury w Kobylnicy 
i podlegała bezpośrednio dy-
rektorowi GOK-u. Samodzielną 
instytucją kultury stałą się po-
nownie 19 lat póżniej.  W 2011 
roku przeniosła się do swojej 
ostatecznej lokalizacji – budyn-
ku Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji przy ul. Wodnej 20/4 
w Kobylnicy.

Dziś książnica składa się 
z czterech placówek: Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Ko-
bylnicy, Filii w Kwakowie, Filii 
w Sycewicach i Filii we Wrzącej.

Cała historia kobylnickiej 
książnicy została opisana 
w książce „Siedem dekad bi-
bliotekarstwa w Kobylnicy”, 
która została wydana z okazji 
jubileuszu. Otrzymał ją każdy 
gość gali, która odbyła się 28 
lutego 2019 r.

Biblioteka od początku swo-
jego istnienia zaangażowana 
jest w życie kulturalne regio-
nu. Prowadzi akcie czytelnicze, 
takie jak Narodowe Czytanie, 
spotkania autorskie, konkursy 
literackie i poetyckie oraz dzia-
łania edukacyjne. Nie byłoby 
to możliwe bez wsparcia finan-
sowego Gminy Kobylnica – to 
w oparciu o jej środki działa 
biblioteka. 

Z okazji 70-lecia GBP 
w Kobylnicy otrzymała od 
wójta Leszka Kulińskiego czek 
o wartości 5000 zł na nowości 
wydawnicze. 

Gminna Biblioteka Publiczna 
w Kobylnicy rusza z nowym po-
mysłem. Biblioteczny Klub Ma-
luszka ma być od odpowiedzią 
instytucji na widoczną wśród 
mieszkańców naszej gminy 
potrzebę stworzenia przestrze-
ni, w której zarówno przyszłe 
mamy, jak i osoby posiadające 
małe dzieci będą miały możli-
wość wzajemnego poznania się, 
dzielenia swoimi spostrzeżenia-
mi, wiedzą i problemami rodzi-
cielskimi. 

Uczestniczący w zajęciach ro-
dzice zdobędą i pogłębią wiedzę 
poprzez spotkania ze specjali-
stami z zakresu rozwoju dziecka. 
Dla uczestniczących w niektó-
rych zajęciach dzieci będzie to 

wspaniała okazja do kontaktu 
z rówieśnikami. 

Biblioteka ze względu na jej 
powszechną dostępność oraz 
rolę, jaką stale pełni w rozwoju 
dzieci i młodzieży korzystających 
z regularnych i cyklicznych zajęć 
placówki jest idealną przestrze-
nią do spotkań dla Bibliotecz-
nego Klubu Maluszka. Wnętrze 
biblioteki jest idealne do tego 
typu spotkań, zaś księgozbiór 
skierowany do najmłodszej gru-
py odbiorców (książki kontrasto-
we, obracanki, książki - zabawki) 
i stale powiększająca się oferta 
książkowa dla rodziców (porad-
niki z zakresu psychologii, me-
dycyny i pedagogiki) sprawia, 
że rodzice chętnie odwiedzają 

naszą placówkę także poza cza-
sem spotkań.   

Biblioteczny Klub Maluszka 
będzie spotykał się raz w miesią-
cu. Miejsce to będą odwiedzać 
nie tylko pediatrzy czy psycho-
logiwe, ale także animatorzy, 
którzy pokażą ciekawe zabawy, 
które wspomogą rozwój naj-
młodszych. Drugie zajęcia od-
będą się w sobotę 27 kwietnia 
2019 r. o godz. 11.00. Gościem 
spotkania będzie logopeda – ro-
dzice dowiedzą się od niego, jak 
uchronić swoje pociechy przed 
wadami wymowy, a dzieci we-
zmą udział w zabawach logope-
dycznych.

Uczestnictwo w projekcie jest 
całkowicie bezpłatne.

Biblioteczny Klub Maluszka 
w GBP w Kobylnicy 

Spotkanie było szczególne – i liryczne, i muzyczne. Pan 
Lasoń sam czytał i recytował wiersze, a także śpiewał przy 
akompaniamencie gitary. Potrafił także zaskoczyć swoich 
gości. Pierwszą niespodzianką była poezja w formie zga-
dywanki. Prawdziwym prezentem okazał się jednak wiersz 
o Wrzącej napisany przez niego specjalnie na tę okazję. Jed-
na ze strof mówi tak:

„W Polsce jest pięknych wiosek tysiące
Ale najpiękniej jest tu we Wrzącej
Tu się nie smucisz i tu nie szlochasz
Tu znajdziesz szczęście, tu się zakochasz”
Niezwykle miłe spotkanie zorganizowane z okazji zbliża-

jącej się wiosny, jak i Światowego Dnia Poezji, wprowadziło 
uczestników w świat pełen radości, melancholii, a także skło-
niło ich do zatrzymania się na chwilę i zadumania.

Lirycznie z Zenonem Lasoniem
Wrząca pożegnała zimę w żywiołowym stylu! W tamtejszej bibliotece 
odbyło się „Powitanie wiosny przy dźwiękach gitary i poezji Pana Ze-
nona Lasonia”. Uczestnicy spotkania zgromadzili się 19 marca 2019 r., 
a gość honorowy – Zenon Lasoń – rozgrzał ich serca swoimi utworami.

Wrząca

Czy wszyscy wiecie, że w całej gminie
O Wrzącej głośno, wciąż w czymś słynie

Kultura zawsze na pierwszym planie
Świetlica pełna, wielkie czytanie

Tu czujesz radość i zapach wiosny
Widać na twarzach uśmiech radosny
Bywa, że czasem burknie dziewczyna

Aż chłopakowi skwaśnieje mina

W ogrodzie kwiaty, we włosach kwiaty
Umów się z Anią, będziesz bogaty
Ona się kocha w tobie od dawna
Jest taka miła, ładna, zabawna

Przed domem Honda, kombajn pod wiatą
Umów się z Ryśkiem będziesz bogatą
On choć wstydliwy, bardzo spokojny

Jest taki szczery no i przystojny

W Polsce jest pięknych wiosek tysiące
Ale najpiękniej jest tu we Wrzącej

Tu się nie smucisz i tu nie szlochasz
Tu znajdziesz szczęście, tu się zakochasz

Rok 2018 w kobylnickiej 
książnicy

1499 
tylu nowych czytelników

 zarejestrowało się 
w bibliotecznym systemie

35 978 
tylu czytelników odwie-
dziło bibliotekę oraz jej 

filie

25 454 
liczba odnotowanych 

wypożyczeń
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Muzyczna podróż po świecie filmu 
ze słupską orkiestrą

Koncert był doskonałą okazją do tego, 
by przekonać się, jak ważną rolę pełni 
muzyka w produkcjach filmowych. Licz-
nie zgromadzona na widowni publicz-
ność mogła usłyszeć motywy z takich 
hitów jak Jurrasic Park, Maska Zorro, Pi-
raci z Karaibów, Ogniem i Mieczem czy 
całej sagi opowiadającej przygody słyn-
nego Agenta 007. Cały koncert popro-
wadził Grzegorz Gurłacz, który w swoich 
słowach odkrywał przed publicznością 
wiele ciekawych faktów ze świata muzy-
ki filmowej.

Muzyką Polskiej Filharmonii Sinfonia 
Baltica towarzyszyła sopranistka Kata-
rzyna Laskowska.

W sobotę, 2 marca 2019 roku, Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy zaprosiło publicz-
ność na kilkudziesięciominutowe spotkanie z muzyką filmową. Blisko czterdziestu muzyków Pol-
skiej Filharmonii Sinfonia Baltica w Słupsku wspólnie z sopranistką Katarzyną Laskowską wykonało 
motywy muzyczne znane z największych polskich i zagranicznych produkcji filmowych.

Jednym z założeń Projektu 
„Srebrna Sieć” realizowane-
go w ramach Osi Prioryteto-
wej:  6. Integracja, Działanie: 
6.2. Integracja Społeczna 
Poddziałanie: 6.2.2. Rozwój 
Usług Społecznych Regio-
nalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Po-
morskiego na lata 2014-2020 
jest aktywizacja środowiska 
seniorów w związku z czym 
uczestnicy Projektu mogą 
między innymi uczestniczyć 
w różnego typu szkoleniach 
skierowanych zarówno do 
seniorów jak i ich opiekunów 
faktycznych.

W dniu 19.03.2019r. w  
świetlicy w Bolesławicach 
odbyło się szkolenie dla se-
niorów z terenu Gminy Ko-

bylnica, którego tematem 
przewodnim był stres. Na 
spotkaniu tym omówiono 
z seniorami wpływ jaki na 
ludzki organizm ma stres, 
oraz jakie są metody wal-
ki  z negatywnymi skutkami 
wpływu stresu na nasze życie 
i zdrowie.

W dniu 20.03.2019r. 
w świetlicy Gminnego Cen-
trum Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy odbyło się szkolenie 
dla opiekunów faktycznych, 
którego tematem było zdro-
we żywienie. Zgromadzeni 
na spotkaniu opiekunowie 
zapoznali się z aktualnymi 
zaleceniami dotyczącymi 
zdrowego odżywiania, oraz 
wpływem diety na nasze 
zdrowie i samopoczucie.

Bocianie gniazda uratowane!

W Polsce bociany zakładają gniazda głównie na słu-
pach elektroenergetycznych, budynkach, drzewach, 
rzadziej na kominach i innych wysokich, stabilnych 
obiektach. Lokalizują je najchętniej na wysokości 
10–20 m nad ziemią, w pobliżu zasobnych w pokarm 
żerowisk. Usytuowanie siedlisk właśnie na takiej wy-
sokości sprawia, że są one podatne na uszkodzenia 
wywołane silnym wiatrem. Tak było w przypadku 
gniazd znajdujących się w Kobylnicy przy ulicy Wi-
dzińskiej oraz w Kończewie, nieopodal szkoły.

Zaraz po odebraniu sygnałów o uszkodzonych 
gniazdach w tych miejscach podjęto odpowiednie 
działania. Dzięki staraniom pracowników UG oraz 
CUW gniazda nie tylko zostały odbudowane, ale tak-
że oczyszczone z niepotrzebnych gałęzi i dodatkowo 
wzmocnione. ,

Bocian w polskiej tradycji i kulturze od stuleci ota-
czany jest sympatią i szacunkiem. Ludowe przesądy 
mówią, że, że ptaki te przynoszą szczęście domostwu, 
w którym mają gniazdo.

Na ratunek bocianim gniazdom ruszyli w marcu pracownicy Urzędu Gminy oraz Centrum Usług 
Wspólnych w Kobylnicy. Dwa siedliska zostały uszkodzone w wyniku silnego wiatru. Zaraz po 
otrzymaniu sygnałów o tym zdarzeniu przystąpiono do ich odbudowy.

Unia Europejska w woj. pomorskim finansuje spo-
tkania edukacyjno-informacyjne dot. profilaktyki raka 
piersi dla kobiet oraz ich rodzin w ramach projektu 
"Moja mammografia - idę bo warto żyć". Spotkania 
mają na celu zwiększenie świadomości zdrowotnej 
mieszkańców woj. pomorskiego oraz zwiększenie fre-
kwencji na bezpłatnych badaniach profilaktycznych 
(mammografii).

Szkolenie finansowane jest ze środków Unii Euro-
pejskiej, dzięki czemu jest ono bezpłatne. Prowadzone 
będzie przez mgr Maję Bukowską, Specjalistę Zdrowia 
Publicznego. 

Tematy spotkania:

1) Ogólny zarys profilaktyki zdrowotnej - wyjaśnie-
nie celu i sensu profilaktyki pierwotnej i wtórnej, pro-
gramy profilaktyczne w Polsce finansowane ze środ-
ków NFZ 

2) Rak piersi - epidemiologia, czynniki zwiększające 
ryzyko wystąpienia raka piersi, stadia rozwoju raka, 
objawy, zapobieganie 

3) Profilaktyka raka piersi - zalecenia dot. badań 
w stosunku do wieku, samobadanie piersi, USG piersi, 
mammografia - przebieg badania, wyniki, wady/zalety 
badania.

Terminy spotkań: 
2 kwietnia 2019r. 
16:30 świetlica wiejska w Sierakowie 
18:30 świetlica wiejska w Łosinie 
3 kwietnia 2019 roku 
16:30 świetlica wiejska w Bolesławicach 
18:30 świetlica wiejska w Widzinie 
8 kwietnia 2019r. 
16:00 świetlicy w GCKiP w Kobylnicy 
18:00 świetlica wiejska w Sycewicach

 W SKRÓCIE ZDROWIE

Srebrna sieć

1 kwietnia 2019 roku odbędzie się XII Powiatowy Prze-
gląd Kabaretów „Obciach”. Organizatorami wydarzenia 
są: Gminne Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy, 
Starostwo Powiatowe w Słupsku oraz Centrum Edukacji 
Regionalnej. 

„Obciach” jest otwartym konkursem dla wszystkich 
grup, zespołów i osób indywidualnych zajmujących się 
twórczością kabaretową. 

Termin Przeglądu: 1 kwietnia 2019 roku godzina 10:00
Miejsce Przeglądu: sala teatralna Gminnego Centrum 

Kultury i Promocji w Kobylnicy, ui. wodna 20/4,76-251 
Kobylnica

 W SKRÓCIE
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Wokół wywozu śmieci, a szczególnie opłat za nie, w ostatnim czasie narosło wiele mitów i problematycznych kwestii, którym jako Gmina Kobylni-
ca musimy stawić czoła. Mamy nadzieję, że ten krótki przewodnik pozwoli zrozumieć mieszkańcom Gminy, jakie elementy składają się na opłaty 
za wywóz śmieci oraz zasady segregacji odpadów. 

Odpady komunalne to od-
pady powstające w gospodar-
stwach domowych, z wyłącze-
niem pojazdów wycofanych 
z eksploatacji, a także odpady 
niezawierające odpadów nie-
bezpiecznych pochodzących 
od innych wytwórców odpa-
dów, które ze względu na swój 
charakter lub skład są podob-
ne do odpadów powstających 
w gospodarstwach domowych 
(t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 992 
z późn. zmianami). 

Odpady komunalne na te-
renie Gminy powstają głównie 
w gospodarstwach domo-
wych, a także w obiektach uży-
teczności publicznej (ośrodki 
zdrowia czy szkoły), infrastruk-
tury (handel, usługi), oraz na 
terenach otwartych: koszach 
ulicznych, zmiotek zanieczysz-

czeń ulicznych, placach targo-
wych i zieleni miejskiej. 

Powstające na terenie 
nieruchomości odpady ko-
munalne, przed ich zgroma-
dzeniem w odpowiednich po-
jemnikach/workach, zgodnie 
z Regulaminem utrzymania 
czystości i porządku na terenie 
gminy Kobylnica, poddawane 
są selekcji na frakcje (czyli ro-
dzaje), mającej na celu oddziel-
ne zgromadzenie poszczegól-
nych rodzajów odpadów tak, 
aby umożliwić optymalne ich 
przygotowanie do transportu 
oraz dalszego ich odzysku lub 
unieszkodliwienia. 

Do frakcji odpadów komu-
nalnych zaliczamy:

  metale i tworzywa (puste 
butelki plastikowe, zakrętki 

od butelek i słoików, plasti-
kowe opakowania, torebki 
foliowe, a także opakowa-
nia wielomateriałowe (np. 
kartony po sokach i mle-
ku), puszki po napojach 
i żywności (puszki też trze-
ba zgnieść);

  szkło (sztuczne szklane bu-
telki po napojach, słoiki, 
szklane opakowania po ko-
smetykach – warto oczyścić 
je z etykiet przed wyrzuce-
niem);

  makulatura (czyste opako-
wania z papieru i tektury, 
gazety, czasopisma i ulotki, 
karton, zeszyty, papier biu-
rowy);

  bioodpady (odpadki wa-
rzywne i owocowe, resztki 
jedzenia, skorupki jaj, fusy 
po kawie i herbacie, zwię-

dłe kwiaty i rośliny donicz-
kowe);

  odpady zmieszane (wszyst-
kie pozostałe odpady, któ-
rych nie dało się posegrego-
wać do powyższych frakcji: 
pozostałości mięsa i kości, 
papier, który się zabrudził 
albo jest mokry, materiały 
higieniczne, żwirek z kuwet 
dla zwierząt, potłuczone 
szkło i lustra, fajans;

  odpady wielkogabarytowe 
(meble, dywany, materace);

  odpady oddawane do 
PSZOK (odpady z prac re-
montowo budowlanych, 
zużyte opony samochodo-
we, sprzęt elektryczny lub 
elektroniczny itp.) 

Odpady w naszej Gminie
W lutym 2018 r. Gmina za-

warła umowę z konsorcjum 
firm: Przedsiębiorstwo Gospo-
darki Komunalnej sp. z  o.o. 
w Słupsku oraz Sommer sp. 
z o.o. w Słupsku na świadczenie 
usług odbioru i zagospodaro-
wania odpadów komunalnych 
na terenie Gminy Kobylnica. 
Umowa ta pozwala na stabil-
ne ceny wywozu odpadów do 
końca roku 2019. Stawki te od 
1 marca 2018 r. na terenie gmi-
ny Kobylnica wynoszą:

  13,00 zł od osoby za miesiąc 
w przypadku, gdy odpady 
są segregowane, 

  26,00 zł od osoby za miesiąc 
w przypadku, gdy odpady 
nie są segregowane.

  Umowa ta jest ważna do 31 
grudnia 2019 r. 

Konieczność przygotowania 
i zawarcia nowej umowy nie-

sie ryzyko podwyżek cen za 
wywóz odpadów. Wpływ na to 
mają zarówno rosnące koszty 
działalności przedsiębiorstw 
(takie jak koszty zużycia pali-
wa i  wynagrodzenia pracow-
ników) oraz koszty, na które 
przedsiębiorstwa nie mają 
wpływu. Należą do nich zmia-
ny w ustawie mające wpływ 
na organizację zbierania 
i składowanie odpadów oraz 
wzrost wysokości tzw. „opłaty 
marszałkowskiej”, wynikającej 
z Rozporządzenia Rady Mini-
strów z dnia 22 grudnia 2017 
r. w sprawie jednostkowych 
stawek opłat za korzystanie ze 
środowiska (Dz. U. z 2017 r. poz. 
2490). 

Gospodarka odpadowa – fakty i mity

Jak wynika z przedstawionej 
wyżej tabeli wzrost opłat jest 
bardzo wyraźny – o pięćdzie-
siąt złotych za tonę w roku 2019 
i kolejne pięćdziesiąt w 2020 r. 
(w przypadku pozycji od 1. do 
3.) i trzydziestu złotych za tonę 
w 2019 (w przypadku bioodpa-
dów i odpadów zmieszanych), 
a następnie stu złotych w 2020 r. 

W roku 2017 od wytwarzają-
cych odpady zmieszane na te-
renie gminy Kobylnica odebra-
no 1929,08 ton tych odpadów, 
a w roku 2018 – 2053,52 ton co 
oznacza wzrost o 6,5% licząc 
w skali rok do roku. W tym sa-
mym czasie ilość odpadów bio 
odebranych przez gminę za po-
średnictwem przedsiębiorstw 
gospodarki komunalnej spadła 
o 35,6%. Spadek ten wynika 
z administracyjnej zmiany sys-
temu odbioru odpadu. Odejście 
w roku 2018 od systemu odbio-
ru odpadów bio w workach bez 
ograniczeń ilościowych i ograni-
czenie ich do pojemników 120 
lub 240 litrowych spowodował, 
że wytwórcy podjęli racjonalną 
decyzję o zmniejszeniu ilości 
wytwarzanych odpadów. 

Zalecaną metodą zagospoda-

rowania bioodpadów jest kom-
postowanie. Przy czym w aktu-
alnym stanie prawnym brak jest 
możliwości zmniejszenia opłaty 
dla osób posiadających kompo-
stowniki.

Jedynym skutecznym sposo-
bem przeciwdziałania wzrostom 
opłat za odbiór odpadów jest 
zmniejszenie strumienia trafiają-
cego na składowisko odpadów, 
a zatem ich segregacja. Segre-
gowanie odpadów w gospodar-
stwach domowych, czyli u ich 
źródła, pozwala odbiorcom od-
padów na odbiór, składowanie 
i recyklingu tych frakcji, które się 
do tego nadają. 

Jednocześnie Polska będąc 
członkiem Unii Europejskiej jest 
zobowiązana do osiągnięcia od-
powiedniego poziomu recyklin-
gu, który w roku 2020 wynosi:

  poziomu recyklingu i przygo-
towania do ponownego uży-
cia papieru, metali, tworzyw 
sztucznych i szkła w wysoko-
ści co najmniej 50% wagowo;

  poziomu recyklingu, przygo-
towania do ponownego uży-
cia i odzysku innymi metoda-
mi innych niż niebezpieczne 
odpadów budowlanych i roz-

biórkowych w wysokości co 
najmniej 70% wagowo.

Warunki te dotyczą każdej 
gminy w Polsce, a ich niewyko-
nanie naraża Gminę na poważ-
ne kary finansowe.

Władze naszej Gminy dokonu-
ją wszelkich starań, aby wzrost 
cen odbioru odpadów jak naj-
mniej dotknął mieszkańców 
Gminy Kobylnica. Dotychczas 
dzięki staraniom Urzędu Gmi-
ny i Wójta udało się wyprzedzić 
nowe regulacje rządowe i miesz-
kańcy Gminy są już zaznajomie-
ni z nowym, rozbudowanym 
systemem podziału odpadów 
na frakcje. Dokładna segregacja 
i rosnąca świadomość miesz-
kańców w tym zakresie pozwoli 
nam zbiorowo w dużym stop-
niu uniknąć dodatkowych kar 
z tytułu braku segregacji, czyli 
przyczynić się do niezwiększa-
nia opłat całkowitych za wy-
wóz odpadów. Musimy jednak 
pamiętać, że na ceny odbioru 
odpadów mają wpływ również 
ustalane niezależne od nas 
składniki opłat, których uniknąć 
nie będziemy mogli. 

Rodzaj odpadu 2018 2019 2020

metale i tworzywa sztuczne 170 zł/Mg (tona) 220 zł/Mg (tona) 270 zł/Mg (tona)

szkło 170 zł/Mg (tona) 220 zł/Mg (tona) 270 zł/Mg (tona)

makulatura (papier i tektura) 170 zł/Mg (tona) 220 zł/Mg (tona) 270 zł/Mg (tona)

bioodpady 140 zł/Mg (tona) 170 zł/Mg (tona) 270 zł/Mg (tona)

odpady zmieszane 140 zł/Mg (tona) 170 zł/Mg (tona) 270 zł/Mg (tona)

odpady wielkogabarytowe 120,76 zł/Mg (tona) Wzrost zgodnie z art. 291 ust 1 POŚ * Wzrost zgodnie z art. 291 ust 1 POŚ*

Opłata ta doliczana jest do każdej tony  odpadu składowanego na składowisku odpadów, a podwyżki ich stawek w latach 2018-2020 przed-
stawiały się w sposób następujący:

*tj. o wartość wzrostu cen towarów i usług ustalonej przez GUS za rok ubiegły.
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/
As Buław/ - Pa-
miętaj, że Twój 

kierunek działania jest jedy-
nie słuszny, daj też innym 
szansę. Miewasz doskonałe 
pomysły, które pojawiają się 
spontanicznie, gdy zacho-
wasz cierpliwość i niczego 
nie będziesz przyśpieszać 
może Ci się udać większość 
z nich zrealizować. Może 
warto otworzyć własną dzia-
łalność. W kwietniu masz 
bardzo dobry czas na zawie-
ranie umów, małe ryzyko, 
że trafisz na oszusta. W tym 
miesiącu nie szalej z wydat-
kami. W domu masz do upo-
rządkowania pewne sprawy, 
zrób to szybko, a dobrze na 
tym wyjdziesz. Jeśli chodzi 
o uczucia, to Ty sam musisz 
wiedzieć, czego tak napraw-
dę chcesz. Los Ci sprzyja, ale 
decyzje musisz podejmować 
sam. Wyartykułuj drugiej 
stronie czego od niej oczeku-
jesz. Przesłanie: Uporządkuj 
przeszłość, abyś z nową ener-
gią mógł wkroczyć w przy-

szłość.

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota:/

Głupiec/ - nigdy nie jest tak 
dobrze, jakby się chciało, ale 
też nigdy tak źle, jak można 
by się tego obawiać. Nadszedł 
czas, abyś z pełną determina-
cją zawalczył o siebie. Nieroz-
wiązanie w porę problemów 
stanie się palące, a trudne 
sytuacje jeszcze bardziej się 
skomplikują. W połowie mie-
siąca możesz się poczuć nie-
co zagubiony, będziesz mieć 
wątpliwości, trudno będzie 
Ci podjąć ważną decyzję. 
W sferze zawodowej poja-
wią się nowe możliwości, 
skorzystaj z nich i wyznacz 
komfortowy kierunek dla 
siebie. Ważne, abyś zaczął 
wierzyć w siebie, to pomo-
że Ci osiągnąć pozytywne 
efekty w pracy i finansach. 
Wiosną ważniejsze dla Cie-
bie będzie przyjaźń niż nie-
zbyt pewna miłość. Przesła-
nie: Poczucie bezsilności jest 
tylko iluzją, wiara w siebie 
pomoże ją rozwiać. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Tarota: /
Cesarz/ Karta 
ostrzega Cię 

przed lekkomyślnością, wiarą 
w „słodkie słówka”. Kwiecień 
to doskonały czas, by bliź-
nięta mogły sobie poszaleć. 
Nagle poczujesz w sobie 
niezwykłe pokłady energii 
i zapragniesz podbić świat, 
ale rób to z głową, a może 
być całkiem przyjemnie. Jeśli 
będziesz kierować się sercem 
i zdrowymi ambicjami, to ży-
cie wskaże ci właściwą drogę. 
Zrozumiesz na co Cię stać 
i w czym możesz się rozwi-
jać. Twoje szare komórki do-
magać się będą treningów, 
więc ucz się nowych rzeczy, 
a w pracy pokonuj bariery. 
Jest to czas na ograniczanie 
wydatków wszelkich. Twoja 
aktywność poza domem (te-
atr, koncerty, spotkania towa-
rzyskie, siłownia, itp.) będzie 
miała zbawienny wpływ na 
Twoje sprawy sercowe. Prze-
słanie: nie poddawaj się i po-
czuj się dobrze we własnym 
ciele. 

Rak 
22.06 – 22.07
Karta Tarota: / 
Królowa mie-
czy/ nadarzy Ci 

się okazja do rozwiązania 
trudnej sytuacji, której do-
tąd nie mogłeś załatwić. 
Wiosna wpłynie na Ciebie 
bardzo orzeźwiająco, bę-
dziesz częściej wychodzić 
z domu, uprawiać jakiś 
sport. Niejasność pewnych 
spraw będzie Cię męczyć, 
dlatego przyda Ci się re-
laks na odprężenie. Teraz 
rodzina będzie na pierw-
szym planie. Będzie wiele 
okazji do miłych spotkań 
i wizyt. Może pojawić się 
ktoś z przeszłości, dawny 
przyjaciel, który będzie miał 
Ci coś ważnego do przeka-
zania. W finansach skup się 
na szukaniu dodatkowych 
źródeł dochodu, wkrótce 
pojawią się ciekawe rozwią-
zania. Jeśli chodzi o uczucia, 
to pamiętaj, że „nie wszyst-
ko złoto, co się świeci”. Prze-
słanie: szukaj, a znajdziesz 
drogę do siebie. 

Lew 23.07 – 
23.08
Karta Tarota: 
/Trójka kieli-
chów/ - wkrót-

ce nadejdzie koniec trosk 
i cierpień sercowych. Niekie-
dy zbyt szybko podejmujesz 
niepotrzebne ryzyko, więc 
stroń teraz od jakiegokolwiek 
ryzyka i hazardu. Ogranicz do 
minimum spożywanie alko-
holu. Staraj się wykorzystać 
dotychczasowe doświadcze-
nia, by osiągnąć zamierzony 
cel. Im lepsze przekonanie 
będziesz mieć o sobie, tym ko-
rzystniej będą postrzegać Cię 
inni. W sprawach finansowych 
pojawiać się będą różne moż-
liwości, Twoje zdecydowane 
działania pomogą Ci osiągnąć 
pozytywne rezultaty. W spra-
wach sercowych logika Ci nie 
pomoże, spróbuj kierować się 
uczuciami, to wiele zmieni. 
W domu pozytywna perspek-
tywa na przyszłość. Przesłanie: 
Ważne byś umiał zachowywać 
równowagę wewnętrzną.

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota:/
Zawieszenie/ 
- nadchodzi 

czas zmian na lepsze. Chwi-
lowo możesz poczuć brak 
energii i zmęczenie, dlatego 
zwolnij nieco tempo i na 
chwilę odsuń się od zgiełku 
rzeczywistości. Pozbieraj siły 
do dalszego działania i nie 
przeciągaj organizmu na-
wet z powodu pracy zawo-
dowej. Twoje zdrowie jest 
najważniejsze, bo masz je 
tylko jedno. Jeśli do pracy bę-
dziesz podchodzić spokojnie 
i racjonalnie, to rozwiązania 
wszelkich problemów znaj-
dą się szybko. W finansach 
pojawią się nowe, dobre per-
spektywy. W miłości czeka 
Cię ogromne powodzenie. 
Wykorzystaj to i zacznij uma-
wiać się na randki. Uważaj by 
nagle nie „wywrócić wszyst-
kiego do góry nogami”. Spra-
wy rodzinne poukładaj się 
we właściwy sposób, zgod-
nie z Twoimi oczekiwaniami. 
Przesłanie: Spróbuj utrzymy-
wać równowagę pomiędzy 
wysiłkiem, a odpoczynkiem. 

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota: 
D z i e s i ą t k a 
k i e l i c h ó w / 

najwięcej satysfakcji przy-
niesie Ci szczęście rodzinne. 
Na wiosnę najważniejsze dla 
Ciebie będą relacje z ludźmi 
w dużej mierze od dobrych 
kontaktów zależeć będzie 
Twój sukces. Korzystaj ze 
swojego wrodzonego daru 
dyplomacji dzięki temu mo-
żesz uzyskać zamierzony cel. 
W niedługim czasie zosta-
niesz w pełni doceniona za 
swoją ciężką pracę. Wykorzy-
stuj najbardziej nielogiczne 
i niekonwencjonalne rozwią-
zania, bo okażą się bardzo 
trafione. Będziesz szukać no-
wych perspektyw, nowych 
wyzwań. Z finansami będzie 
różnie, raz wzloty, raz upadki. 
Bądź czujna. W sprawach ser-
cowych z niczym się nie śpiesz 
i niczego na siłę nie ratuj, jeśli 
będzie to dobre dla ciebie, 
wróci. W domu wszystko to-
czyć się będzie we właściwą 
stronę, wystarczy zachować 
spokój. Przesłanie: Jak Cię wi-
dzą, tak Cię piszą.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Karta Tarota:/
Szóstka kieli-
chów/ samot-

nym los niesie możliwość 
założenia rodziny. Im więcej 
harmonii w Tobie, tym więk-
szy wpływ masz na ludzi, 
i sytuację zewnętrzną. Los 
wymaga od Ciebie budowa-
nia wewnętrznej mocy i po-
kory wobec życia. Możliwe, 
że w pracy staniesz wobec 
rywali gotowych na wszyst-
ko. Konkurencja być może 
będzie ostra, ale Ty dasz radę, 
idź do przodu przebojem. 
Przyjdą do Ciebie wreszcie 
długo oczekiwane pieniądze. 
W sferze uczuciowe przyda 
Ci się więcej determinacji, je-
żeli Ci na kimś bardzo zależy, 
daj mu to odczuć. W domu 
wszystkie stare sprawy naje-
ży jak najszybciej uporządko-
wać, wówczas można będzie 
ruszyć do przodu. Przesłanie: 
Luźne rozmowy na neutralne 
tematy rozładowują napiętą 
atmosferę. 

Strzelec 
23.11- 21.12
Karta Taro-
ta:/ Papierz/ 
Ktoś fałszywy 

może kręcić się koło Ciebie, 
bądź czujny. W kwietniu bę-
dziesz szczególnie podatny 
na wpływy innych osób, nie 
daj się namówić na coś, cze-
go będziesz gorzko żałować. 
Walka z wiatrakami może Ci 
się wydawać kusząca, ale to 
ryzykowny pomysł. W pracy 
pozwól sobie na innowacyj-
ne pomysły, wprowadź zmia-
ny, a na pewno odniesiesz 
sukces. Między 8 a 12 kwiet-
nia może zawieść cię intu-
icja, więc nie pożyczaj w tym 
czasie pieniędzy nikomu, bo 
prędko ich nie zobaczysz. 
W sprawach domowych za-
ufaj temu, co się wydarza. 
Niedługo zrozumiesz sens 
tych wydarzeń. Jeśli popełni-
łeś błędy z miłości, to poproś 
o wybaczenie. Możliwe, że 
zostaniesz ułaskawiony. Prze-
słanie: więcej działaj i słucha, 
a mniej rozmyślaj i mów.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota: 
/Szóstka de-

narów/ lepiej nie pożyczaj 
nikomu pieniędzy i nie kupuj 
niczego w promocjach. Naj-
szczęśliwszymi dniami w tym 
miesiącu dla koziorożca będą 
19 i 22 kwietnia. Brakuje Ci 
wiary w siebie, a to błąd, bo 
masz w sobie ogromne po-
kłady mądrości życiowej, 
dzięki której wszystko co 
robisz, robisz dobrze i wła-
ściwie. Postaraj się odzy-
skać wiarę, a odzyskasz sie-
bie i powodzenie. W sferze 
finansowej będzie całkiem 
nieźle, pomocne może być 
pozytywne i racjonalne 
myślenie. W pracy nadej-
dzie dobry czas na wpro-
wadzanie zmian. Postaw 
na bardziej oryginalne niż 
dotychczas sposoby wyko-
nywania zadań. Problemu 
rodzinne możesz rozwiązać 
dzięki sprzymierzeńcom, 
których znajdziesz poza do-
mem. Przesłanie: niczego 
nie podawaj w wątpliwość, 
uwierz, że idziesz właściwą 
drogą. 

Wodnik 
21.01- 18.02
Karta Tarota:/
As Kielichów/ 
teraz mo-

żesz stworzyć coś dobre-
go, co będzie procentować 
w przyszłości. Powinieneś 
zachować dużą ostrożność 
w dniach od 8 do 12 kwiet-
nia i nie ulec pokusie wzię-
cia kredytu, który stanie się 
dużym obciążeniem finan-
sowym. W finansach nastąpi 
dość dobry czas dla Ciebie. 
W domu nie pozwól rodzinie 
wejść sobie na głowę.. rozmo-
wy doprowadzą wreszcie do 
porozumienia. W miłości tym 
razem bardzie przyda się tzw. 
zdrowy rozsądek niż przesło-
dzona „miłość” i przesadna 
dobroć. W dniach 5,16,23 
kwietnia będzie doskonały 
czas na przeprowadzenie 
ważnych rozmów dotyczą-
cych pozornie nieistotnych 
spraw. Przesłanie: potrzeba Ci 
więcej psychicznego dystan-
su do sytuacji zewnętrznych.

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/
Czwórka De-

narów/ - biurokracja i urzęd-
nicy mogą utrudnić Ci życie. 
Na wiosnę pojawią się bar-
dzo ciekawe propozycje, 
dlatego możesz rzucić się 
w wir planowania, aby Twój 
słomiany zapał nie zaszko-
dził poważnie podjętym 
przedsięwzięciom. Poproś 
kogoś życzliwego o pomoc. 
Szczęście uśmiechnie się 
do Ciebie w sferze finanso-
wej, lecz kredyty i pożyczki 
to złe posunięcie. Nie ule-
gnij kuszącym propozy-
cjom. Zbierz się w sobie 
i uporządkuj dokumenty 
rodzinne. Dla samotnych 
8-12 kwietnia przyniesie 
wzrost powodzenia w płci 
przeciwnej. Nie próbuj swo-
jego uroku na partnerach 
przyjaciół, nawet jeśli to 
tylko niewinne flirty. Osoby 
w związkach partnerskich 
mogą liczyć na powodzenie 
towarzyskie. Przesłanie: Los 
wymaga od ciebie słucha-
nia dobrych rad innych, ale 
podejmowania decyzji sa-
modzielnie. 

HOROSKOP
 na kwiecień 2019 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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Emocje pod siatką i przy tenisowych stołach
Reprezentacja 7. Brygady Obrony Wybrzeża zwyciężyła w klasyfikacji generalnej 26. edycji Turnieju w Tenisie Stołowym i Piłce Siatko-
wej. Puchar za zwycięstwo był nagrodą za zdobycie największej sumy punktów w dwudniowych zawodach.

Zawody zostały rozegrane w so-
botę i niedzielę (11 i 12.03) w hali 
sportowej w Kobylnicy. Pierwszego 
dnia odbywały się zawody w tenisie 
stołowym, w niedzielę rozegrano 
turniej siatkarski. W rywalizacji w ra-
mach 26. turnieju wzięło udział kil-
kanaście zespołów – łącznie ponad 
130 uczestników.

Drużyny, które zajęły pierwsze 
trzy miejsca w klasyfikacji general-

nej otrzymały nagrody rzeczowe, 
puchary oraz dyplomy. Uhonorowa-
no również zespoły, które zajęły naj-
wyższe miejsca w poszczególnych 
zawodach. Organizatorzy wyróżnili 
także najlepsze zawodnika i zawod-
niczkę w obu konkurencjach.

Wyniki:
Tenis stołowy:
1 - SP nr 10 Słupsk

2 - 7 BOW Słupsk
3 - Smoki Wieszyno
Najlepsza zawodniczka - Aneta 

Rybak (SP nr 10 Słupsk)
Najlepszy zawodnik - Stanisław 

Lidziński (SP nr 10 Słupsk)

Siatkówka:
1 - 7 BOW Słupsk
2 - Ustka Team
3 - Smoki Wieszyno

Najlepsza siatkarka - Beata Nose-
wicz (Zmieszani)

Najlepszy siatkarz Marek Iglewski 
(7 BOW Słupsk)

Klasyfikacja 
generalna (DWUBÓJ):

1. 7 BOW Słupsk
2. Smoki Wieszyno
3. Ustka Team

4. Dzikusy
5. Zmieszani
6. Gmina Kępice
7. SP nr 10
8. Agro Team
9. UKS Zagórzyca
10. Team Spirit
11. Sadza Słupsk
12. No Nama
13. Geo Team

Sołecki bój w futsalu. Wygrała Kobylnica

Do turnieju, który rozegrano 2 marca 
2019 roku w hali sportowej w Kobylnicy, 
zgłosiło się 7 drużyn. Były to sołectwa: 
Bolesławice, Kobylnica, Kwakowo, Koń-
czewo, Płaszewo, Słonowice i Wrząca. 
Łącznie rozegrano 21 spotkań. 

Drużyny, które zajęły miejsca 1-3 otrzy-
mały puchary i medale, a zespoły, które 
uplasowały się na dalszych lokatach - pa-
miątkowe dyplomy.

Przyznano również 
wyróżnienia indywidualne:
  najlepszy bramkarz - Patryk Nowak, 
  najlepszy zawodnik - Piotr Kwiecień,
  król strzelców - Dariusz Kochański.

Wyróżnieni otrzymali vouchery od 
sponsorów na kwotę 200 zł dla każdego. 
Najlepszy zawodnik otrzymał voucher na 
ubezpieczenie od firmy Propacta Jerzy 
Czarnecki. Natomiast pozostali karty poda-
runkowe do centrum handlowego od firmy 
Słupska Kancelaria Brokerów Ubezpiecze-
niowych - Paweł Nakoneczny.

Kobylnica zwyciężyła w Halowym Turnieju Sołectw w Piłce Nożnej 
o Puchar Wójta Gminy Kobylnica. Była to już 26. edycja zawodów, 
którym od początku przyświeca ten sam cel - promocja aktywności 
fizycznej wśród mieszkańców oraz integracja. 

Medalowy dorobek Orła coraz bogatszy

Młodzi zawodnicy trenują-
cy na co dzień w Kończewie 
kolejny raz zaprezentowali się 
z bardzo dobrej strony i udo-
wodnili, że zaliczają się do 
najbardziej utalentowanych 
judoków młodego pokolenia 
w regionie. Franciszek Chudy, 
Tymon Grabowski, Aleksander 
Przyborek wygrali zdecydo-
wanie swoje kategorie, zdo-
bywając złote medale. Maciej 
Jerszyński wywalczył srebrny 
medal a Franciszek Kopowicz, 
Mikołaj Kirko i Gracjan Białas 
stanęli na trzecim miejscu na 
podium. 

- Turniej stał na wysokim 
poziomie. Startujący młodzi 
zawodnicy potwierdzili już 
duże umiejętności tocząc wie-
le zaciętych i widowiskowych 
walk. Na wyróżnienie zasługu-
ją wszyscy zawodnicy, którzy 
wystąpili na słupskich matach, 
ale zwyciężyli najlepsi – pod-
kreśla Dorota Barcikowska, 

trener kończewskich judoków. 
W Turnieju Judo Dzieci „Gry-

fek”, który odbył się 3 marca 
2019 roku, wystartowało ogó-
łem 176 zawodników i zawod-
niczek z 10 klubów działają-
cych na terenie województw 
pomorskiego i zachodniopo-
morskiego. 

Zawody rozgrywane były 
w dwóch grupach wiekowych, 
w 60 kategoriach wagowych 

na czterech matach. 
Zapraszamy serdecznie 

nowych adeptów judo do 
zapisywania się i udziału 
w treningach judo w Kobylni-
cy w poniedziałki 16:30-18:00 
lub w Kończewie w środy 
i piątki 16:30-18:00. Zapisy 
także na prokon2003@poczta.
onet.pl lub SMS 506197209.

Aż siedem medali, w tym trzy złote, przywieźli z rozegranego w Słupsku 
turnieju judocy Uczniowskiego Klubu Sportowego „Orzeł” Kończewo. 

13 i 15 marca br. odbyły się finały Powiatowej Olimpiady Młodzieży w koszykówce w rocz-
niku 2003- 2005.

Zarówno wśród dziewcząt jak i chłopców Kobylnica uplasowała się na 2 pozycji. Mecze 
były zacięte, a młodzież zostawiła serce na parkiecie. Spotkania przysporzyły obserwatorom 
wiele wrażeń. Drużyny, które wzięły udział w rozgrywkach dziewcząt: Kobylnica, Dębnica Ka-
szubska, Damnica.  Mecz o miejsce 1 rozegrał się pomiędzy Kobylnicą, a Dębnicą i był bardzo 
emocjonujący, jednak finalnie Dębnica górowała.

Chłopcy: Kobylnica, Damnica, SP 1 Ustka.
W meczu o najwyższą lokatę Kobylnica uległa SP nr  1 Ustka.

 W SKRÓCIE

Końcowa 
klasyfikacja 
zawodów:
1. Kobylnica
2. Bolesławice

3. Wrząca
4. Kwakowo
5. Kończewo
6. Płaszewo
7. Słonowice

Futsalowe zmagania na finiszu

Szczegółowe wyróżnienia:
1. Miejsce - Puchar + złote medale+ Voucher 1000 pln – Redar Słupsk
2. Miejsce - Puchar + srebrne medale+ Voucher 650 pln– Dziki Dom
3. Miejsce - Puchar + brązowe medale+ Voucher 400 pln – Team Kobylnica
*Drużyna Fair Play – puchar + voucher -15% na start– KS Sparta Sycewice
*Król strzelców - statuetka + Voucher 150 pln – Szymon Gołaszewski (MC Pęplino)
*Najlepszy bramkarz - statuetka + Voucher 150 pln – Bartłomiej Wojtanowski (Redar Słupsk)
*MVP - statuetka + Voucher 150 pln – Karol Czubak (Dziki Dom)
*Motor napędowy - statuetka + Voucher 150 pln – Krystian Klawikowski (KS Sparta)
*Serce drużyny- statuetka – Piotr Bokacz (KS Zaleskie)
*Manager sezonu – statuetka – Dariusz Czechowski (Dziki Dom)
*5tka sezonu – statuetki – Łu-

kasz Wojtanek (Team Kobylnica), 
Bartłomiej Czerniło (Nieślubne 
Dzieci Bońka), Piotr Kwiecień 
(Team Kobylnica), Krzysztof Ko-
złowski (Redar Słupsk), Jarosław 
Przedborski (Akademia Pomor-
ska)

*Bramka rozgrywek – Sylwe-
ster Dzwonnik (Nieślubne Dzieci 
Bońka)

*Najbardziej efektowna parada 
– Daniel Libigocki (KS Sparta)

Podziękowania złożono Gminie 
Kobylnica, w szczególności Panu 
Wójtowi - Leszkowi Kulińskiemu, 
przedstawicielowi CUW - Witoldo-
wi Stech za bardzo dobrą współ-
pracę oraz wspieranie projektu 
Ogólnopolskiego Extraliga.pl. 

W sobotę 9 marca odbyła się gala podsumowująca rozgrywki Kobylni-
ca Futsal Extraliga.pl. Na zakończeniu zjawiło się 60 osób, a wśród nich 
przedstawiciele Gminy Kobylnica oraz CUW w Kobylnicy. 

Oprócz nagród drużynowych, przyznano także 
wyróżnienia indywidualne


